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К-По2 1/2020 

 

 

ТРАНСКРИПТ АУДИО ЗАПИСА 

СА ГЛАВНОГ ПРЕТРЕСА одржаног дана 17. децембра 2020. године 

 

 

Председник већа: 17.12.2020. година, 14 и 33.  

  

 Председник већа отвара заседање у предмету Вишег суда у Београду, Одељења 

за ратне злочине К-По2 1/2020 против оптуженог Османа Османовића због кривичног 

дела ратни злочин против цивилног становништва из члана 142 став 1 КЗ СРЈ  и других, 

по оптужници Tужилаштва за ратне злочине КТО број 1/20 од 21.02.2020. године, 

потврђена дана 12.03.2020. године.   

 

Веће поступа у неизмењеном саставу. 

 

Да ли има примедби на састав већа? 

 

Примедби на састав већа није било. 

 

Записник води записничар Јасминка Јовановић, у раду суда помаже судијски 

помоћник Јелена Петровић. 

 

 КОНСТАТУЈЕ СЕ да су на главни претрес приступили: 

 

-заменик тужиоца за ратне злочине – Душан Кнежевић,  

 

-оптужени Осман Османовић, доведен преко Управе Окружног затвора у  

Београду. 

 

Присутан бранилац оптуженог - адвокат Ђорђе Дозет. 

 

Ви сте?  

 

Адвокатски приправник Тамара Илић: Тамара Илић, приправник канцеларије 

Дозет.   

 

Председник већа: Са двокатским приправником Тамаром Илић.   

 

 Немамо лица присутна у публици.  

 

 Молим режију, да ли је успостављена видеоконференцијска веза са Основним 

судом Брчко Дистрикта? 

 

 Да ли се чујемо са судом у Брчком? Да ли је успостављена веза? Суд Брчко да ли 

се чујемо? 

 

 Добар дан, да ли нас чујете? 
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Судија Основног суда Брчко Дистрикта, БиХ: Добар дан. Ево из другог 

наврата вас чујем. Не да ли сте ви чули мене? 

 

Председник већа:  Нисмо, нисмо, сад сте се тек укључили. Можете само да се 

представите и да нас обавестите ко је од сведока приступио по позиву Вишег суда у 

Београду. 

 

 Судија Основног суда Брчко Дистрикта, БиХ: Већ сам то урадила, али 

поновићу, судија Евић Тања на вези. Позвани сведоци Фазловић Новалија и Мујкић 

Хазим су испред суднице.  

 

Председник већа:  Добро.  

 

Судија Основног суда Брчко Дистрикта, БиХ:Само да затражите којег 

свједока првог желите да позовемо.  

 

Председник већа:  Само да констатујемо.  

  

Констатује се  судија Основног суда  Брчко Дистрикта, Евић Тања? Је ли тако? 

 

Судија Основног суда Брчко Дистрикта, БиХ: Тако је.  

 

Председник већа:  Обавештава суд да су у судницу приступили позвани 

сведоци Хазим Мујкић и Новалија Фазловић.  

 

Констатује се да су испуњене процесне претпоставке за одржавање главног 

претреса.  

 

Суд доноси  

 

Р Е Ш Е Њ Е 
 

Да се главни претрес одржи.  

 

Наставља се главни претрес прекинут дана 23.11.2020. године у фази доказног 

поступка.  

 

Главни претрес је јаван.  

 

Врши се аудио снимање тока главног претреса, препис тонског снимка биће 

саставни део записника о главном претресу.  

 

Суд доноси  

 

     Р Е Ш Е Њ Е  
 

УСВАЈА СЕ доказни предлог браниоца оптуженог Османа Османовића, 

адвоката Ђорђа Дозета са припремног рочишта од 12.05.2020. године  и одређује се 

да се  у доказном поступку изведе доказ испитивањем сведока Хазима Мујкића, 

путем видеоконференцијске везе са Основним судом Брчко Дистрикта.  
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Позваћете сведока Хазима Мујкића најпре и утврдићете његов идентитет и 

саопштићете нам документ на основу кога сте утврдили његов идентитет.  

 

Судија Основног суда Брчко Дистрикта, БиХ: Наравно. Ево асистент управо 

прозива.  

 

  Испитивање сведока ХАЗИМА МУЈКИЋА  

 

Сведок Хазим Мујкић:  Добар дан.  

 

Судија Основног суда Брчко Дистрикта, БиХ: Добар дан. Изволите 

приступити. Ја ћу сада утврдити Ваш идентитет. Кажите ми Ваше презиме и 

име?Можете сјести. Кажите ми Ваше презиме и име? 

 

Сведок Хазим Мујкић:  Ја сам Хазим Мујкић.  

 

Судија Основног суда Брчко Дистрикта, БиХ: Добро. Кажите ми име Вашег 

оца? 

 

Сведок Хазим Мујкић:  Хамзалија.  

 

Судија Основног суда Брчко Дистрикта, БиХ: Кад сте рођени? 

 

 Сведок Хазим Мујкић:  Рођен сам 06. јануара 1958. године у селу Хумци, 

бивша општина Лопаре, садашња општина Ћелић.  

 

Судија Основног суда Брчко Дистрикта, БиХ: Констатује се да су подаци које 

је дао свједок идентични са личне карте број 011310090 издата од Јавног регистра 

Брчко Дистрикта.  

 

Председник већа:  Добро. Ми ћемо упозорити сведока на одредбе. Вама се 

захваљујемо.  

 

Констатује се да је судија Основног суда Брчко Дистрикта, Евић Тања, утврдила 

истоветност сведока Хазима Мујкића увидом у личну карту и провером личних 

података. 

 

Да ли познајете присутног оптуженог Османа Османовића, против кога се води 

овај кривични поступак? 

 

Сведок Хазим Мујкић:  Да.  

 

Адвокат Ђорђе Дозет:  Судија, извините,  да ли може да слушалице узме? 

 

Председник већа:  Може, може, пређите овде, узмите оптужени слушалице.  

 

Османа Османовића кажете познајете? 

 

Сведок Хазим Мујкић:  Да.  
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Председник већа:  Реците ми да ли сте у сродству или у завади? Да ли сте са 

њим у сродству или сте у завади? 

 

Сведок Хазим Мујкић:  Не.  

 

 Председник већа:  Нисте. Како познајете Османа Османовића, одакле га 

познајете? 

 

 Сведок Хазим Мујкић:  Османа Османовића ја познајем негдје од краја 1985. 

године.  

 

Председник већа:  Да ли сте радили заједно, да ли сте се дружили? Да ли сте 

пријатељи? 

 

Сведок Хазим Мујкић: Ми смо заједно радили, али ја сам у Брчко дошао и 

почео радити 02. септембра 1985. године, у Служби државне безбједности, односно 

Деташман СДБ Брчко и наше просторије су биле у просторијама на тадашњој, је л`, то 

је била Станица јавне безбједности, а значи ми смо улазили у исту зграду, али нисмо 

били у истој организационој јединиц.  

 

Председник већа:  Добро. Као сведок, Ви сте предложени од стране браниоца 

оптуженог да будете испитани у овом кривичном поступку у својству сведока. Као 

сведок дужни сте да говорите истину, давање лажног исказа представља кривично дело.  

 

Да ли сте схватили и разумели ово упозорење суда? 

 

Сведок Хазим Мујкић:  Да.  

 

Председник већа:  Нисте дужни да одговарате на питања којима бисте себе или 

евентуално Вашег блиског сродника изложили тешкој срамоти, знатној материјалној 

штети или кривичном прогону.  

 

Да ли сте разумели ову поуку суда? 

 

Сведок Хазим Мујкић:  Нисам добро чуо, ако можете само гласније мало.  

 

Председник већа:  Нисте дужни да одговарате на питања којима бисте себе или 

евентуално Вашег блиског сродника изложили тешкој срамоти, знатној материјалној 

штети или кривичном прогону.  

 

Да ли сте разумели ову поуку суда? 

 

Сведок Хазим Мујкић:  Да.  

 

Председник већа:  Као сведок дужни сте да положите заклетву. Изјаснићете се 

да ли се заклињете својом чашћу да ћете о свему што пред судом будете питани 

говорити само истину и да ништа од онога што Вам је познато нећете прећутати? 

 

Сведок Хазим Мујкић:  Да.  
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Председник већа:  Сведок опоменут, упозорен у смислу одредби члана 95 став 1 

и 2 ЗКП-а, након положене заклетве на основу члана 96 ЗКП-а, изјави. 

 

Изволите, изјасните се да ли Вам је познато шта се дешавало у Горњем Рахићу? 

Бранилац оптуженог је предложио да Ви као припадник Оперативне групе Државне 

безбедности будете испитани на околности испитивање оштећеног Васиљка Тодића у 

притворској јединици. Када, како, где и ко је то учинио? Изволите.  

 

Сведок Хазим Мујкић:  Кад је у питању то, ја сам то и раније у некаквим 

исказима које сам давао овдје у Брчко Дистрикту рекао, да сам ја у Горњи Рахић дошао 

у другој половини или крајем маја 1992. године. Кроз свој тај рад и током боравка на 

подручју Горњег Рахића ја сам једино разговарао са Симић Радом и нити било ким 

другим.  

 

Председник већа:  Добро. То је све што имате да изјавите? 

 

Сведок Хазим Мујкић:  Да. Оно значи што вам тврдим, то стојим иза тога, 

значи само сам искључиво док сам доле био од људи који су били по некаквим 

затворима или притворима, не знам ни ја, једино са ким сам разговарао то је Симић 

Рада. Једино њега, њега једино знам. 

 

Председник већа:  Дакле, да ли је Вама познато нешто од околности 

испитивања оштећеног Васиљка Тодића? 

 

Сведок Хазим Мујкић:  Не.  

 

Председник већа:  Није Вам познато. Да ли Вам је познато да је исти уопште 

био у овој притворској јединици? 

 

Сведок Хазим Мујкић:  Не.   

 

Председник већа:  Није. Изволите браниоче. Да ли имате питања за сведока? 

 

Адвокат Ђорђе Дозет:  Добар дан господине Мујкићу. Ја сам адвокат Дозет, 

бранилац окривљеног Османа Османовића. Је л` ме чујете? 

 

Сведок Хазим Мујкић:  Чујем, чујем. 

 

Адвокат Ђорђе Дозет:  Да ли Вам је познато уопште због којих радњи се води 

кривични поступак против Османа Османовића? 

 

Сведок Хазим Мујкић:  Не.  

 

Адвокат Ђорђе Дозет:  Ја ћу Вам сад набројати неколико лица па да Ви кажете 

да ли познајете та лица, па ћемо после да видимо да ли нешто знате о њима. Да ли 

познајете лице именом Павловић Александар? 

 

 Сведок Хазим Мујкић:  Не.  
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Адвокат Ђорђе Дозет: Симић Радо? 

 

Председник већа:  Изјаснио се браниоче.  

 

Сведок Хазим Мујкић:  Да.  

 

Адвокат Ђорђе Дозет:  Да ли можете рећи откуд познајете Симић Раду? 

 

Сведок Хазим Мујкић:  Ја Симић Раду знам још од, хајде да не кажем можда и 

много раније него што сам дошао у Брчко. Наиме, Симић Радо је родом је из Лукавице, 

то је  близу мога села гдје сам ја рођен, а и Симић Раду знам зато што је прије ратних 

дешавања у Босни и Херцеговини био припадник Резервног састава Станице милиције 

у Лопарама.  

 

Адвокат Ђорђе Дозет:  Да ли познајете лице Миленко Радушић? 

 

Сведок Хазим Мујкић:  Миленка Радушића знам од прије рата, овај, јер је 

Радушић Миленко, мој кум је Гавриловић Петар из Брчког, иначе мој предратни колега 

у Брчком, а Радушић Миленко и Гавриловић Петар су ближи рођаци по мајци. Исто 

тако желим напоменути да сам до завршетка ратних дешавања два пута имао контакт са 

Радушићем, ништа више.  

 

Адвокат Ђорђе Дозет:  Да ли познајете уопште лице именом Тодић Васиљко? 

 

Сведок Хазим Мујкић:  Не.  

 

Адвокат Ђорђе Дозет:  Да се вратимо на Симић Раду. Рекли сте да сте једанпут 

разговарали са њим. Где сте то са њим разговарали? 

 

Сведок Хазим Мујкић:  Ја овај сам разговарао са Радом, ја сам рекао не знам, 

не једном, да ли сам разговарао два или три пута, не могу, али са Радом сам разговарао 

у овај, у Горњем Рахићу, у мјесту Окрајци, то је шумско газдинство некад било ту, онај, 

прије рата.  

 

Адвокат Ђорђе Дозет:  Да ли је још неко осим Вас присуствовао том разговору? 

 

Сведок Хазим Мујкић:  Не.  

 

Адвокат Ђорђе Дозет: Да ли је о том разговору вођен некакав записник односно 

нека службена белешка или нешто слично? 

 

Сведок Хазим Мујкић:  У нас је правило припадника Службе државне 

безбједности било да о сваком разговору морамо написати или службену забиљешку 

или исказ. Ја сам о том свом контакту са Симић Радом, не могу се сад сјетити да ли сам 

написао службену забиљешку или изјаву, то, али сам значи написао и о том би требао 

постоји писмени траг.  

 

Адвокат Ђорђе Дозет:  Да ли Вам је познато колико је Симић Радо био у 

просторијама, да ли затворским, логорским, притворским, како год да их назовемо, у 

Окрајцима? 
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Сведок Хазим Мујкић:  Ја заиста не знам колико је тачно било, али ја толико се 

сјећам, значи ја сам са Радом разговорао, мислим да је то било крајем јануара или 

почетком јуна мјесеца `92. године.... 

 

Председник већа:  Хоћете да кажете крајем јуна, само моменат, крајем јуна или 

почетком, рекли сте крајем јануара.  

 

Сведок Хазим Мујкић:  Ја сам рекао крајем маја или почетком јуна, мислим да 

сам разговарао крајем маја, али сам почетком јуна, чини ми се, чуо да је Радо отишао из 

тог, из те притворске јединице у Тузлу.  

 

Адвокат Ђорђе Дозет:  Да ли сте се након ратних збивања у Босни и 

Херцеговини сретали са Симић Радом? 

 

Сведок Хазим Мујкић:  Јесам, два или три пута.  

 

Адвокат Ђорђе Дозет:  Да ли сте икад у тим разговорима помињали дешавања 

из маја односно јуна `92. године? 

 

Сведок Хазим Мујкић:  Не.  

 

Адвокат Ђорђе Дозет:  Да ли сте у периоду, дакле тај крај маја, кад кажете да 

сте дошли у Горњи Рахић, па да кажем закључно са јулом `92. године имали било какав 

службени задатак који сте извршили заједно са Османом Османовићем? 

 

Сведок Хазим Мујкић:  Не.  

 

Адвокат Ђорђе Дозет:  Да ли сте у било ком службеном извршењу задатка 

нешто радили заједно са Галибом Хаџићем? 

 

Сведок Хазим Мујкић:  Не.  

 

Адвокат Ђорђе Дозет:  Још само једно питање. Да ли Вам је познато да ли је 

Служба државне безбедности у Горњем Рахићу имала некакве радне просторије, 

службене просторије у Окрајцима? 

 

Сведок Хазим Мујкић: Не.  

 

Адвокат Ђорђе Дозет:  Није Вам познато или није имало? 

 

Сведок Хазим Мујкић:  Нисмо имали. Наше службене просторије док смо били 

у Горњем Рахићу биле су, кад сам ја дошао значи у другој половини или крајем маја 

`92. године, то је била једна стара кућа у центру Рахића коју смо ми звали Бегова кућа, 

то је стара трошна кућа, направљена онако од дрвета и дасака гдје су биле двије 

просторије и ту су биле једно извјесно вријеме те наше службене просторије, тако да 

смо ту били некаква два или три мјесеца, па смо се онда премјестили у неке друге, у 

непосредној близини те бијеле куће.  
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Председник већа:  Где сте се преместили када већ помињете, у које просторије, 

где су се налазиле те просторије? 

 

Сведок Хазим Мујкић:  Ми смо се премјестили онај у једну просторију која је 

некад ту прије рата била онај ћевабџиница. То је од ове Бегове куће отприлике  

некаквих сто метара удаљено, ево, некаквих стопедесет.  

 

Председник већа:  Добро. Изволите даље браниоче. 

 

Адвокат Ђорђе Дозет: Претпостављам да сте односно није унакрсно него 

директно испитивање. Да ли сте Ви још увек у радном односу? Да ли сте још увек у 

радном односу? 

 

Сведок Хазим Мујкић:  Не, ја сам пензионисан почетком 2013. године.  

 

Адвокат Ђорђе Дозет:  Да ли сте све те године до 2013. радили у органима 

Државне безбедности? 

 

Сведок Хазим Мујкић:  Не. Ја сам у Служби државне безбједности радио од 

02., хајде ево, од 02. септембра чини ми се `85. до 31. децембра 2004. године.  

 

Адвокат Ђорђе Дозет:  Да ли сте у том периоду да кажем `92. година па до 

2004. као радник Државне безбедности од било кога чули или имали информацију да је 

Осман Османовић у периоду рата учинио било какво кривично дело? 

 

Сведок Хазим Мујкић:  Не.   

 

Адвокат Ђорђе Дозет:  Да ли сте такву информацију можда чули изван рада у 

Служби државне безбедности? 

 

Сведок Хазим Мујкић:  Не.   

 

Адвокат Ђорђе Дозет:  Хвала, немам више питања.  

 

Председник већа:  Добро. Да ли Ви оптужени имате питања? Изволите.  

 

Адвокат Ђорђе Дозет:  Судија, извините молим Вас.  

 

Председник већа:  Нисам Вас питала, седите. Изволите, имате ли питања. 

Постављамо питања браниоче.  

 

Оптужени Осман Османовић:  Ево ја ћу поставити можда два питања.  

 

Председник већа:  Изволите.  

 

Оптужени Осман Османовић: Прво питање је да ли сте добили 

мобилизацијски позив? Рекли сте да сте крајем маја мјесеца приступили у Горњи Рахић 

и да ли сте добили мобилизацијски позив? 

 

Сведок Хазим Мујкић:  Не.   
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Оптужени Осман Османовић:  Добро. Да ли сте добили службену, нову 

легитимацију по доласку у Рахић? 

 

Сведок Хазим Мујкић:  Не, ми док је трајао рат, ратна дешавања у Босни и 

Херцеговини, ми смо користили старе службене легитимације, то су биле оне тамно, 

тамно плаве боје и њих смо користили цијело вријеме рата.  

 

Оптужени Осман Османовић:  Добро. И сад још само једно питање. Ко је био 

ниво одговорности оперативног радника у овој оперативној групи? 

 

Сведок Хазим Мујкић:  Ми смо.... 

 

Оптужени Осман Османовић: Реците, реците.  

 

Сведок Хазим Мујкић:  Ми  смо искључиво радили на основу Закона о 

унутрашњим пословима тадашњем који је био Босне и Херцеговине и на основу 

Правила службе и то је оно што смо  ми радили доле.  

 

Оптужени Осман Османовић:  Да ли је радник могао да, оперативни радник, 

могао да затвори некога, у било какав... 

 

Сведок Хазим Мујкић:  Нисам чуо... 

 

Оптужени Осман Османовић:  Да ли је радник могао да узме некога за руку и 

да га одведе у затвор и да га затвори? 

 

Сведок Хазим Мујкић:  Не.  

 

Оптужени Осман Османовић:  Ако је неко затворен у оно вријеме, ко је то 

радио? Ко је то наређивао?  

 

Сведок Хазим Мујкић:  Ја не знам ко је наређивао, али знам да није нико од 

оперативних радника Службе државне безбједности.  

 

Председник већа:  Зашто?  Зашто није нико од радника оперативне, Државне 

безбедности? 

 

Сведок Хазим Мујкић: Па зато што ми нисмо имали надлежности да ми 

можемо било кога, овај, ми нисмо имали та овлашћења.  

 

Председник већа:  Која сте овлашћења имали када већ говорите о томе? 

 

Сведок Хазим Мујкић:  Па ми смо имали она овлашћења икључиво да 

разговарамо са људима на основу оних правила која смо имали и да овај, овај, никаквих 

других нисмо имали да приводимо, да хапсимо или шта.  

 

Председник већа:  Добро. Имате ли још питања оптужени? 

 

Оптужени Осман Османовић: Не. Не, хвала.  
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Председник већа:  Немате других питања. Изволите тужиоче. 

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: Заменик тужиоца Душан Кнежевић. 

Реците ми када су почели оружани сукоби у Брчком? 

 

Сведок Хазим Мујкић:  Ја не знам кад су почели тачно, али ја знам да су 

мостови у Брчком порушени 30. априла, овај, 1992. године и тад отприлике почиње, 

хајде да не кажем оружани сукоб у Брчком. 

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: Где сте Ви тада живели? 

 

Сведок Хазим Мујкић: Ја сам тада био у свом родном селу, онај, у Хумцима. 

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: Реците ми да ли је постојао логор за 

заробљена лица у Горњем Рахићу у време када сте Ви били тамо? 

 

Сведок Хазим Мујкић:  Ја не знам да је постојао.   

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: Да ли је било заробљених лица тада 

уопште у то време у Горњем Рахићу док сте Ви били тада тамо присутни? 

 

Сведок Хазим Мујкић:  Ја могу само говорити кад сам дошао у Горњи Рахић у 

другој половини маја мјесеца `92.  да сам знао да је само доле у притворској јединици 

био Радо Симић.  

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: Где се налазила та притворска јединица? 

 

Сведок Хазим Мујкић:  Нисам чуо.  

 

Председник већа:  Где се налазила та притворска јединица? 

 

Сведок Хазим Мујкић:  А притворска јединица је колико ја знам била је доле 

на овим, на Окрајцима.  

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: Јесте ли некад били тамо тамо на тој 

локацији? 

 

Сведок Хазим Мујкић:  Само кад сам разговарао са Радом Симићем, тада сам 

био, јер то је био објекат који је био под контролом војске, тако да смо, и кад сам ишао 

тамо два или три пута, ево заиста не знам, било би некоректно да више напомињем, јер 

заиста не знам, морао сам тражити одобрење односно нисам могао ући него сам овај 

морао ући под пратњом припадника овај војске и тако. 

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: Како је изгледао тај објекат у коме су били 

смештена та лица односно конкретно Радо Симић? 

 

Сведок Хазим Мујкић: Ја не знам у ком су они објекту, у ком су објекту они 

били, ја кад сам дошао мене су смјестили у једну канцеларију и онда су ми довели Раду 

Симића. Ја сам разговарао, значи то су приземне просторије, ту има један ресторан 
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друштвене исхране и ту одмах је била једна приземна канцеларија односно једна 

канцеларија и ту сам ја разговарао са Радом.  

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: Реците ми ко хапси та лица, ко њих 

лишава слободе? 

 

Сведок Хазим Мујкић:  Не знам. 

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: Ко их доводи? 

 

Сведок Хазим Мујкић:  На разговор кад сам ја разговарао са Радом, довео је 

униформисано лице, коме ја не знам име, био је у униформи Армије Босне и 

Херцеговине.  

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: Ко њих испитује осим Вас? 

 

Сведок Хазим Мујкић:  Не знам.  

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: Ко њих обезбеђује? 

 

Сведок Хазим Мујкић:  Не знам. 

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: Ко њих храни? 

 

Сведок Хазим Мујкић:  Не знам. 

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: Ко прати њихово занимање у току дана? 

 

Сведок Хазим Мујкић:  Не знам. 

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: Шта сте после  са њима дешава? 

 

Сведок Хазим Мујкић:  И то не знам. 

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: Ко одлучује о њиховој судбини даљој? 

 

Сведок Хазим Мујкић:  Не знам. 

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: Која је командна структура у том  логору? 

 

Сведок Хазим Мујкић:  Ја не знам која је командна структура доле на 

Окрајцима, ја само знам да је то био објекат који је био под контролом војних 

структура.  

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: Да ли можете да нам кажете  тада када сте 

Ви били у Рахићу, којој сте Ви припадали јединици, организацији или већ како год? 

 

Сведок Хазим Мујкић: Којем сам ја припадао? 

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: Да, тако је. 
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Сведок Хазим Мујкић:  Ја сам био припадник Оперативне групе СДБ Горњи 

Рахић односно Службе државне безбједности. 

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: Кад је она формирана? 

 

Сведок Хазим Мујкић:  Па ја не знам кад је она формирана, ја сам дошао у 

значи у другој половини маја мјесеца и затекао сам ту своје бивше онај  колеге раднике.   

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: Ко је био у саставу те Оперативне групе 

коју помињете осим Вас тада? 

 

Сведок Хазим Мујкић:  Осим мене ту су још били, оне што сам ја ту затекао, то 

је био Фазловић Ферид, био је Нико Ценцаревић и био је Јашаревић Сенад.  

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: Да ли су постојали редовни чланови тога 

или резервни или помоћни радници или како је то било? 

 

Сведок Хазим Мујкић:  Да, постојали су и активни радници и резервни 

радници, ја сам једино онај, касније је, ту сам видио резервног радника Османовић 

Ферхата, касније, не знам, након можда пар мјесеци или пола године, било је још 

резервних радника који су припадали тој Оперативној групи СДБ.  

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: Ко је био Ваш руководилац непосредни, 

старешина, тада? 

 

Сведок Хазим Мујкић:  Непосредни руководилац је био Фазловић Ферид.  

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: Ферид. А ко је био изнад Фазловић 

Ферида? 

 

Сведок Хазим Мујкић:  Изнад Фазловић Ферида, сједиште Службе је било у 

Тузли, и мислим да је у то вријеме, ја овај, мислим да је био Мешић  Башага, али 

његово седиште је било у Тузли.  

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: Реците ми да ли сте Ви имали тамо неке 

овај  састанке, информисање јутарње састајање, поподневно или већ како год? 

 

Сведок Хазим Мујкић:  Ми смо само ујутру имали некад радне договоре, онај, 

које је, ми колеге са Феридом.   

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: Ко је држао те састанке?  

 

Сведок Хазим Мујкић:  Састанак је увијек држао шеф односно  Фазловић 

Ферид.   

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: Добро. Реците ми да ли познајете Решида 

Мусића? 

 

Сведок Хазим Мујкић: Да. 
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Заменик тужиоца за ратне злочине:  Ко је то? 

 

Сведок Хазим Мујкић: Решид Мусић је био, кад сам ја дошао у Службу државне 

безбедности 1985. године подсекретар за РДБ, Републичког секретаријата за 

унутрашње послове Босне и Херцеговине и знам да је прије ратних дешавања отишао у 

пензију. 

 

Заменик тужиоца за ратне злочине:  Реците ми, да ли сте га видели Ви тамо док 

сте били у Горњем Рахићу? 

 

Сведок Хазим Мујкић: Да, да, виђао сам га. 

 

Заменик тужиоца за ратне злочине:  У ком својству сте га виђали? 

 

Сведок Хазим Мујкић: Па, ја сам, Решид је тад нешто био доле у бригади. Не 

знам коју је он позицију обмашао. Мислим да је био у, доле у војној безбедности. Али 

ево никад с њим на те околности нисам. Али је био доле. 

 

Заменик тужиоца за ратне злочине:  А реците ми, кад кажете у бригади, којој 

бригади? У којој бригади је био? Рекли сте да је био у бригади. 

 

Сведок Хазим Мујкић: Бригада Армије Босне и Херцеговне. 

 

Заменик тужиоца за ратне злочине:  Зато што се помиње 108. бригада 

Хрватског вијећа одбране у исказима. 

 

Сведок Хазим Мујкић: Верујте да ја не знам која је то, док су биле неке двије 

бригаде и 108. Хрватског вијећа одбране, мислим да је била моторизована. Нисам 

сигуран, али знам да је сигурно био доле у значи, у бригади која је била смештена доле 

на овим Окрајцима. 

 

Заменик тужиоца за ратне злочине:  А да ли је он држао вама неке састанке, 

издавао задатке и тако то, те прилике? 

 

Сведок Хазим Мујкић: Мени никада не. 

 

Заменик тужиоца за ратне злочине:  Није никада. А реците ми, да ли познајете 

лице које се зове Халил Тахто? 

 

Сведок Хазим Мујкић: Да. 

 

Заменик тужиоца за ратне злочине:  Ко је то? 

 

Сведок Хазим Мујкић: То је мој бивши колега док смо радили у Детачману 

СДБ, СДБ Брчко. 

 

Заменик тужиоца за ратне злочине:  Да ли је био он са Вама тамо у Горњем 

Рахићу у истој јединици? 
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Сведок Хазим Мујкић: Он није био са нама у истој јединици, значи до рата смо 

били радне колеге. Када сам ја дошао у Рахић, мени су рекли да је Халил доле у 

бригади и да је он на дужности обавештајца. 

 

Заменик тужиоца за ратне злочине:  Да ли је он Вама неке задатке издавао, 

трансферисао нека наређења или било шта друго док сте били у Горњем Рахићу? 

 

Сведок Хазим Мујкић: Не. 

 

Заменик тужиоца за ратне злочине:  Није. Да ли је присуствовао он састанцима 

тамо који су држани и којима сте Ви присуствовали? 

 

Сведок Хазим Мујкић: Не. 

 

Заменик тужиоца за ратне злочине:  Није. А реците ми, како се зове, Осман 

Османовић, јесте га виђали у том периоду тамо у Горњем Рахићу док сте били? 

 

Сведок Хазим Мујкић: Да. 

 

Заменик тужиоца за ратне злочине:  И где је он био тада? 

 

Сведок Хазим Мујкић: Па, ја колико се сећам да је био у Станици јавне 

безбедности у Брчком. То је измештена локација која је била онда у непосредној, ма 

близини наше те такозване Бегове куће. 

 

Заменик тужиоца за ратне злочине:  А он није био са Вама у истој јединици, са 

Вама? 

 

Сведок Хазим Мујкић: Не. 

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: Није. А реците ми, да ли је њему можда био 

Халил Тахто руководилац? 

 

Сведок Хазим Мујкић: Мислим да није, али не знам. 

 

Заменик тужиоца за ратне злочине:  Не знате. А Сенаду Јашаревићу? 

 

Сведок Хазим Мујкић: Сенад Јашаревић је значи исто наш колега и цијело 

вријеме је док није отишао, био је на, цело време припадник СДБ Горњи Рахић. 

 

Заменик тужиоца за ратне злочине:  Добро. Реците ми, Ви сте рекли сада, 

слушао сам Ваш исказ, да сте Ви само један разговор обављали тамо службени, 

односно само са једним лицем, колико сам схватио и да је то Радо Симић. 

 

Сведок Хазим Мујкић: Да. 

 

Заменик тужиоца за ратне злочине:  Реците ми, када се разговара са лицем које 

је безбедносно интересантно, колико људи обавља разговор са њим? Ви сте рекли да 

сте само Ви обављали разговор? Пошто ми имамо овде исказе у току досадашњег 

поступка да по двојица радника обављају разговор са тим лицима. 
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Сведок Хазим Мујкић: Ја значи сам са Радом разговарао сам. 

 

Заменик тужиоца за ратне злочине:  Добро. 

 

Сведок Хазим Мујкић: У том периоду. 

 

Заменик тужиоца за ратне злочине:  Добро. Да ли је некад тим разговорима 

присуствовао неки новинар или камерман који би забележио то што се изјављује од 

стране тога лица? 

 

Сведок Хазим Мујкић: Не. 

 

Заменик тужиоца за ратне злочине:  Не.  

 

Сведок Хазим Мујкић: Док сам ја разговарао са Радом, никад нико није снимао 

те разговоре, нити је било било каквих новинара. 

 

Заменик тужиоца за ратне злочине:  Добро. Реците ми, председнице, да ли 

можете, то је мој предлог, да прикажете овом сведоку она два писмена која сте на 

претходном претресу показали, везано за узимање изјаве од једног од лица које 

фигурира као оштећени? 

 

Председник већа: Може. 

 

Заменик тужиоца за ратне злочине:  Па да се само изјасни везано за. 

 

Председник већа: Ево приказаћемо, можете да отворите. Може режија да 

прикаже документ.  

 

Заменик тужиоца за ратне злочине:  Ово је од 18.05.1992. 

 

Председник већа: Да. Први је од 18.05., а други од? 

 

Заменик тужиоца за ратне злочине:  29.07. 

 

Председник већа: 29.07.1992. 

 

Заменик тужиоца за ратне злочине:  1992., да, тако је. 

 

Сведок Хазим Мујкић: Нема ништа. 

 

Председник већа: Само моменат, сачекајте, молим режију да прикаже на 

монитору. Видите шта је проблем. Да ли видите овај документ? 

 

Сведок Хазим Мујкић: Да. 

 

Председник већа: Изволите, тужиоче. 
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Заменик тужиоца за ратне злочине:  Као датум се помиње 18.05.1992. године, 

Штаб територијалне одбране, Сектор безбедности Брчко. И записник узимају изјаве од 

лица које се зове Радушић Миленко.  

 

Сведок Хазим Мујкић: Да. 

 

Заменик тужиоца за ратне злочине:  Мене занима, овај, ово што сам Вам рекао, 

Штаб територијалне одбране, Сектор безбедности Брчко. Значи, да ли је тада, 18.05. 

постојала оперативна група Државне безбедности или не? Имајући у виду лице са којим 

се разговара и имајући у виду датум и имајући у виду ово што сам Вам рекао Штаб 

територијалне одбране, Сектор безбедности Брчко? 

 

Сведок Хазим Мујкић: Ово ми када смо писали наша писмена, ми је нисмо 

писали на овакав начин. И ово колико се ја сећам, ја никад нисам са овим заглављем, 

овај, у то вријеме нисам писао. 

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: Да ли можете да покажете задњу страницу, 

председнице, да видимо да ли препознаје потпис лица које је потписало у својству 

записничара.  

 

Председник већа: Можете да увећате. Да ли препознајете овај потпис? 

 

Сведок Хазим Мујкић: Не знам, не знам, заиста. 

 

Председник већа: Није Вам познато. 

 

Заменик тужиоца за ратне злочине:  Добро. Е, и сад овај други, овај други, ово 

друго писмено од 29.07.1992. године. Не знам да ли се налази на монитору? Налази се? 

Е, овде пише „Република Босна и Херцеговина, МУП Сарајево, Окружни СУП Тузла, 

Сектор Служба државне безбедности СДБ“, ако то добро схватам, „Оперативна група 

Горњи Рахић, 29.07.1992.“. Да ли је то оно о чему Ви говорите као писмено које Ви 

састављате везано за рад у то време тамо? 

 

Сведок Хазим Мујкић: Ми смо само писали Оперативна група СДБ Горњи 

Рахић. Ово ја нисам писао, нити је ово, не знам ко је писао ово. 

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: Да ли можете да погледате само задњу 

страну, да прикажете, председнице? Да видимо где каже, „изјаву узели“ па имају две 

линије, а на првој линији је потпис неког лица. Да ли може да каже, чији је то потпис? 

Мислим, пуно је времена прошло, да ли може или не може? 

 

 Сведок Хазим Мујкић: Не знам, веруте ми. 

 

Заменик тужиоца за ратне злочине:  Не зна, добро. А реците ми, у тој 

Оперативној групи Државне безбедности, да ли је било, сад припадника неке друге 

групације етничке, осим оне у којој сте Ви били? Мислим, хоћу да кажем другим 

речима, да ли је било припадника хрватског народа, да ли је било припадника српског 

народа или не? Да ли се сећате? 
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Сведок Хазим Мујкић: Значи, на почетку кад сам дошао доле, то је друга 

половина маја месеца, тада није, затекао сам, рекао сам кога сам рекао. 

 

Заменик тужиоца за ратне злочине:  Јесте, рекли сте. 

 

Сведок Хазим Мујкић: Након једно пет, шест месеци, немојте ми веровати, 

заиста не могу се сетити, знам да су у Оперативној групи Горњи Рахић, колико се ја 

сећам, знам био је Драго, колико се сећам презиме, Мапиљановић и био је Звонко 

Горичић, Горичкић, обојица припадници хрватског народа. 

 

Заменик тужиоца за ратне злочине:  Добро, а реците ми тај период мај-јуни 

1992. године, то онда није било тако, је ли? 

 

Сведок Хазим Мујкић: Да, оно кад сам ја дошао, у тој Оперативној групи никога 

није било. Једино је био Нико Мачанчаревић, али он је наш активни радник који је 

радио прије рата у Брчком. 

 

Заменик тужиоца за ратне злочине:  Добро. 

 

Сведок Хазим Мујкић: У Детачману СДБ Брчког. 

 

Заменик тужиоца за ратне злочине:  Ви сте рекли данас у исказу ја сам то чуо, 

али можда нисам најбоље схватио, па ме Ви исправите, односно реците ми, је ли, 

одговорите ми, ако сте одговорили, реците, одговорио сам, овај, ваше службене 

просторије су тада биле, колико сам схватио, у центру села, је ли тако? 

 

Сведок Хазим Мујкић: Да. 

 

Заменик тужиоца за ратне злочине:  У ком периоду, када сте Ви дошли, друга 

половина маја па до кад су биле тамо? 

 

Сведок Хазим Мујкић: Е, верујте... 

 

Заменик тужиоца за ратне злочине:  Ако се сећате. 

 

Сведок Хазим Мујкић: Верујте, тужиоче, да не могу, онај сврстати. Мислим да 

смо након три месеца, убрзо је дошло до авиобомбардирања и ми смо из те куће, 

обзиром да је то била стара, трошна кућа, преселили се у те просторије где је некад 

прије рата била онај ћевабџиница, које су од значи те Бегове куће, те нове просторије 

биле отприлике удаљене некаквих можда сто, стопедесет метара. 

 

Заменик тужиоца за ратне злочине:  Добро и до кад сте били на тој другој 

локацији? 

 

Сведок Хазим Мујкић: Е, ја заиста не знам колико смо дуго били на тој 

локацији. А након тога, мислим да је то, пошто је настављено то гранатирање 

авиобомбардовања ми смо ту били врло кратко, не знам тачно, не могу се сетити и онда 

смо премештени у просторије, у просторије Ветеринарске станице које се налазе на 

релацији између насеља Горњи Рахић и насеља Маоча. 
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Заменик тужиоца за ратне злочине:  Да ли је то локалитет Окрајци и Расадник  

или није? Пошто ја не знам, не разумем то. 

 

Сведок Хазим Мујкић: Не. 

 

Заменик тужиоца за ратне злочине:  Није? 

 

Сведок Хазим Мујкић: Не, не, није. 

 

Заменик тужиоца за ратне злочине:  Није. А којем би то припадало месту или 

селу, та друга локација на коју сте се ви преселили? 

 

Сведок Хазим Мујкић: Значи, ова бијела, хајде назовимо је та онај Бегова кућа, 

та стара кућа и ћевабџиница, то је и ова трећа локација, значи Ветеринарска станица све 

је то припадало насељу Горњи Рахић.  

 

Заменик тужиоца за ратне злочине:  Добро. Ја председнице, немам више 

питања. 

 

Председник већа: Немате више питања. Добро, Ви тврдите да је Ваш старешина 

био Фазлић Ферид, је ли тако? Да ли Фазловић или Фазлић? 

 

Сведок Хазим Мујкић: Фазловић. 

 

Председник већа: Фазловић Ферид и тврдите да нисте били у истој јединици са 

овде присутним, у истој војној формацији са овде присутним Османом Османовићем.  

 

Сведок Хазим Мујкић: Да. Осман је увијек био и прије рата радио у Станици 

јавне безбједности у Брчком у крим.полицији и колико ја знам, значи да је био и у 

Станици јавне безбедности, односно у крим.полицији доле у Горњем Рахићу. 

 

Председник већа: Добро. Рекли сте ко је Вама био старешина. А да ли Вам је 

познато, ко је био старешина Осману Османовићу, ко је њему био надређени? 

 

Сведок Хазим Мујкић: Не знам. 

 

Председник већа: Не знате. Ово Вас питам... 

 

Сведок Хазим Мујкић: Знам, знам ко је био прије рата у Брчком, али ко је доле, 

не знам. 

 

Председник већа: Осман Османовић када је испитан и претходно код, од стране 

тужиоца за ратне злочине и на главном претресу је изјавио да је он припадао 

формацијама, објашњавао је како је распоређен, како је дошао и рекао је да одлуку ко 

ће бити задржан након обављеног информативног разговора доносили су Решид Мусић 

који је био у команди Сектора безбедности и Тахто Халил, руководилац Оперативне 

групе Државне безбедности Горњи Рахић и командант 108. ХВО бригаде Ферид 

Мујкановић. Да ли је то тачно? 

 

Сведок Хазим Мујкић: Ја не знам.. 
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Председник већа: Имајући у виду ово што сте Ви изјавили. 

 

Сведок Хазим Мујкић: Ја знам, оно што сам Вама рекао. Мени је кад сам ја 

дошао у другој половини маја месеца и цело време док сам био доле у Горњем Рахићу, 

шеф био Фазловић Ферид 

 

Председник већа: Он је тврдио да је од Тахте Халила добијао наредбе.  

 

Сведок Хазим Мујкић: Ја то не знам. 

 

Председник већа: И Решида Мусића.  

 

Сведок Хазим Мујкић: Ја то, судинице, не знам заиста. 

 

Председник већа: Добро. Такође је изјавио да је дана 0'6.05.1992. године дошао у 

центар Горњег Рахића у стару кућу коју су називали Бегова кућа. Ви сте се управо о 

томе изјашњавали је ли тако? 

 

Сведок Хазим Мујкић: Да, ја сам значи, ја сам дошао у ту Бегову кућу у другој 

половини маја 1992. године. 

 

Председник већа: И наводи да је ту била смештена Оператвина група Државне 

безебедности. 

 

Сведок Хазим Мујкић: Ја сам је затекао ту. 

 

Председник већа: И наводи даље да је ту затекао своје колеге Тахту Халила, 

Фазловић Новалију, Хаџиб Галиба, Фазловић Ферида и Јашаревић Сенада. 

 

Сведок Хазим Мујкић: Ја не знам кога је Осман затекао и кад је Осман дошао 

ту. Ја знам онај кад сам ја отприлике дошао и знам сигурно она лица која сам ја затекао 

која сам онај Вам рекао у претходном разговору. 

 

Председник већа: Па, имајући у виду да Јашаревић Сенад каже да је њему 

надређени  био Фазлић Ферид, имајући у виду ово што... 

 

Сведок Хазим Мујкић: Фазловић. 

 

Председник већа: Фазловић, имајући у виду ово што Ви наводите, дакле, да ли 

су тачни ови наводи да је он био припадник Оперативне групе, Осман Османовић био 

припадник Оперативне групе Државне безбедности? 

 

Сведок Хазим Мујкић: Ја кад сам дошао, знам да није, знам кога сам затекао и 

знам да Осман, колико ја знам, никада, једино ако је нешто било да ја не знам, али ја 

колико знам, да Осман никада није био док смо били онај, припадник Службе државне 

безбедности. 

 

Председник већа: Такође наводи, „изузев Решида Мусића и Тахте Халила који су 

нам били надређени, сви остали припадници Оперативне групе били су равноправни 
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као оперативни радници и било ко од њих је могао да обави службену радњу 

испитивања“.  

 

Сведок Хазим Мујкић: Ја то не знам. Ја све што сам радио, то сам радио, онај, 

оно у сагласности са Фазловић Феридом који је био нама и прије рата шеф, а и доле. Ја 

сам га тако описао. 

 

Председник већа: Да ли то значи да је Вама Фазловић Ферид издао наредбу или 

дао овлашћење да испитате оштећеног Симића? 

 

Сведок Хазим Мујкић: Да. 

 

Председник већа: Директно сте од њега добили налог? 

 

Сведок Хазим Мујкић: Мени је неко од колега рекао да се у притворској 

јединици налази Радо Симић и да тражи да, распитивао се за мене, пошто смо се знали 

и прије рата. И ја сам замолио односно рекао шефу, „шефе, има Радо Симић“, каже он, 

„чуо сам“, рекох, „могу ли ја са њим разговарати?“, обзиром да ме човек тражи, да знам 

човека, каже, „може, али морам ја то договорити, да видим кад ћеш отићи доле и“, па да 

ми он закаже  време кад ћу и где разговарати. 

 

Председник већа: Добро. Где сте разговарали са Симићем? 

 

Сведок Хазим Мујкић: Разговарали смо, као што сам и раније рекао, значи на 

Окрајцима. То је један стамбени објекат, чини ми се, на спрат, колико се сећам. У 

приземљу има ресторан и одмах до ресторана има, биле су канцеларије и мене су 

довели ту у ту канцеларију где сам разговарао. А касније су униформисана лица, 

мислим да су припадници Армије, довели ми ту Раду и ту сам са Радом разговарао.  

 

Председник већа: На спрату? 

 

Сведок Хазим Мујкић: Не, не, у приземљу. 

 

Председник већа: У приземљу?  

 

Сведок Хазим Мујкић: Да. 

 

Председник већа: Дакле, били сте, у приземљу су биле канцеларије где су 

седели, где су испитивана лица? 

 

Сведок Хазим Мујкић: Ја не знам да ли су то биле просторије које су служиле за 

испитивање, али ја сам ту разговарао са Радом, у тој просторији. 

 

Председник већа: Добро, да ли Вам је познато, у то време, ко је био у тој згради 

уопште у тим просторијама, ко је често боравио у приземљу или на спрату? 

 

Сведок Хазим Мујкић: Не знам ја заиста ко је био, али знам да је ту била 

смештена команда, тако су је звали, команда бригаде, у тој згради где смо ми 

разговарали, где сам ја разговарао са Радом. 
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Председник већа: Да ли сте ту у Окрајцима виђали оптуженог Османа 

Османовића? 

 

Сведок Хазим Мујкић: Не. 

 

Председник већа: Где сте њега виђали у том периоду? Где је он био, где је он 

седео? 

 

Сведок Хазим Мујкић: Ја сам Османа најчешће виђао у центру Горњег Рахића, 

некад је знао свратити у наше просторије, јер су просторије онај, Станице јавне 

безбедности биле у тој непосредној близини, док смо ми боравили у тој Беговој кући и, 

ајде да кажем условно, у овој ћевабџиници.  

 

Председник већа: Да ли је и Сенаду Јашаревићу био исти надређени као и Вама? 

 

Сведок Хазим Мујкић: Да. 

 

Председник већа: Фазловић Ферид? 

 

Сведок Хазим Мујкић: Фазловић Ферид. 

 

Председник већа: Он је испитан пре Вас и он тврди да је то био Решид Мусић? 

 

Сведок Хазим Мујкић: Мени никад Решид није дао, нити сам икада добијао 

наређења од Решида Мусића. 

 

Председник већа: Нисте добијали наређења.  

 

Сведок Хазим Мујкић: Не, сигурно. 

 

Председник већа: Добро. Можете да набројите тачно лица, Ви сте описали где 

сте седели, где сте боравили за то време док сте у мају месецу и јуну, ко је још био од 

инспектора, односно лица која су испитивала? Ко је био са Вама, односно припадника 

те Оперативне групе? 

 

Сведок Хазим Мујкић: Значи био је Фазловић Ферид, био је Јашаревић Сенад, 

био сам ја и био је Чанчаревић Нико, али је он често ишао тамо. Он је једно село 

Босанска Бијела то је његово родно место. То су били активни радници Службе 

државне безбедности и ту је од резервних радника сам тада видео Османовић Ферхата, 

то је Османов брат. 

 

Председник већа: Да ли то значи да оптужени Осман Османовић и Јашаревић 

Сенад нису били у истој јединици, односно у истој групи? 

 

Сведок Хазим Мујкић: Ко, Осман и? Ја знам да је Сенад био припадник 

Оперативне групе СДБ Горњи Рахић. 

 

Председник већа: Сенад Јашаревић када је испитан је на главном претресу 

потврдио да је испитивање Радушић Миленка обавио заједно са Османом 

Османовићем. Ви тврдите да Осман Османовић није био у Оперативној групи. Да ли су 
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они могли да врше испитивање заједно уколико Осмах Османовић није био у 

Оперативној групи? 

 

Сведок Хазим Мујкић: Ја то, ја то не знам са ким је Сенад разговарао, заиста, 

али знам са ким сам ја и то тврдим. 

 

Председник већа: Добро, да ли је Симић Радо када сте Ви разговарали са њим, 

имао повреде или сте га евентуално Ви тукли? 

 

Сведок Хазим Мујкић: Не, ја нисам видео на Ради повреде, нити сам било кога, 

па ни Раду, ударио чвоком, а камоли Раду свога пријатеља кога сам још знао од прије 

рата и где је био припадник резервног састава милиције локалне. 

 

Председник већа: Да ли сте познавали његову супругу? 

 

Сведок Хазим Мујкић: Ја сам његову супругу видео једном онај после рата, када 

смо били код Раде у кући. То је једини пут кад сам видео Радину супругу. 

 

Председник већа: Да ли сте разговарали, причали о његовом боравку тада у овој 

притворској јединици? 

 

Сведок Хазим Мујкић: Не. 

 

Председник већа: Да ли сте са Радом Симићем, кажете, шетали сте се, 

разговарали о томе. Да ли Вам је причао, шта му се све ту дешавало? 

 

Сведок Хазим Мујкић: Не. 

 

Председник већа: Зашто? А кажете, били сте пријатељи? 

 

Сведок Хазим Мујкић:  Да, па нисам никад то Радо није ни причао, а нит сам га 

ја питао. 

 

Председник већа: Никада нисте разговарали о том Вашем испитивању? 

 

Сведок Хазим Мујкић: Не. 

 

Председник већа: На које околности сте Ви њега тада испитивали и зашто сте га 

испитивали? 

 

Сведок Хазим Мујкић: Ја сам Раду питао, „Радо, на које околности, откуд ти 

овде?“. 

 

Председник већа: Добро. Да ли је то све? 

 

Сведок Хазим Мујкић: То је све што имам изјавити, заиста.  Колико се ја сећам, 

значи питао сам Раду, „откуд ти....“. 

 

Председник већа: Значи, Ви сте их Горњег Рахића дошли у Окрајке да бисте га 

питали како је доспео ту? 
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Сведок Хазим Мујкић: Не, не, ја сам питао Раду, „Радо, шта је, откуд ти овде и 

на који начин си дошао овде“.  

 

Председник већа: Добро, јесте га питали још нешто?  Да ли Вам он нешто рекао? 

 

Сведок Хазим Мујкић: Па, питао сам га, како је дошао, Радо ми је испричао, 

Радо ми је испричао да је био негде и да је онај у Горњем Рахићу, пардон, да је у  

Челићу заробљен од стране униформисаних лица и да је након тога доведен ту. 

 

Председник већа: Да ли сте сачинили записник о његовом испитивању? Да ли 

сте сачинили записник о његовом испитивању? 

 

Сведок Хазим Мујкић: Ја сам мало прије рекао. Ми смо о сваком разговору 

писали без обзира с ким разговарали, писали смо или службене забељешке или изјаве 

или исказе, ево како хоћете. 

 

Председник већа: Шта сте Ви писали, забелешку или сте, или Вам је неко куцао 

тада записник? 

 

Сведок Хазим Мујкић: Ми смо тада у тој Беговој кући су значи биле две 

машине и ту забелешку колико се сећам, ја сам лично куцао. 

 

Председник већа: Да ли је Радо Симић потписао? 

 

Сведок Хазим Мујкић: Не могу се сјетити тога. Ако сам забељешку писао, онда 

није било разлога да, јер смо потписивали изјаве.  

 

 Председник већа: Добро, да ли сте писали или сте куцали, определите се? 

 

Сведок Хазим Мујкић: Нисам чуо. 

 

Председник већа: Определите се, да ли сте писали забелешку или сте куцали 

изјаву? 

 

Сведок Хазим Мујкић: Не могу се сјетити. 

 

Председник већа: Не можете да се сетите.  

 

Сведок Хазим Мујкић: Да. 

 

Председник већа: А коме сте, јесте предали неком тај записник о његовом 

испитивању? 

 

Сведок Хазим Мујкић: Предао сам ту, тај исказ смо ми... 

 

Председник већа: Коме сте предали? 

 

Сведок Хазим Мујкић: Све што год, извињавам се, госпођо судинице, ми што 

год смо писали, јесу ли то биле забељешке или изјаве, ми смо то предавали онај шефу 
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Фазловић Фериду, а онда су те све наше, та писмена која су писана, она су одношена у 

седиште Службе у Тузлу 

 

Председник већа: У седиште службе.  

 

Сведок Хазим Мујкић: Да. 

 

Председник већа: Да ли Вам је познато, да ли је жив Радо Симић данас? 

 

Сведок Хазим Мујкић: Ја сам чуо од његовога брата или рођака, не, од рођака 

једног да је Радо умро. 

 

Председник већа: Да ли сте сазнали који је разлог његове смрти, зашто је умро? 

 

Сведок Хазим Мујкић: Не, не. 

 

Председник већа: Да ли је био болестан? 

 

Сведок Хазим Мујкић: Не. 

 

Председник већа: Да ли сте видели на њему неке повреде у време када сте га Ви 

испитивали? 

 

Сведок Хазим Мујкић: Нисам заиста. 

 

Председник већа: Да ли Вам се пожалио да га је неко тукао? 

 

Сведок Хазим Мујкић: Не, мени не. 

 

Председник већа: Вама не? 

 

Сведок Хазим Мујкић: Да. 

 

Председник већа: Добро. Да ли сте увек сами испитивали ова притворена лица 

или сте као Сенад Јашаревић то радили заједно са још неким од иследника? 

 

Сведок Хазим Мујкић: Правило службе прије рата је налагало да увијек 

приликом разговора, да разговор обављају двојица оперативаца или двојица 

инспектора. Обзиром да сам ја дошао тада ту и да нас није било, кад сам разговарао са 

Радом сам сам писао, а некад сам са Сенадом разговарао, ишао на разговоре или не 

знам, са неким касније са овим, овим резервним радницима који су, који су касније 

били припадници Оперативне групе СДБ Горњи Рахић. 

 

Председник већа: Добро. Ви сте рекли да нисте ни чули за Радушић Миленка, је 

ли тако? 

 

Сведок Хазим Мујкић: Не, не, ја сам рекао да Радушић Миленка знам од прије 

рата. 

 

Председник већа: А тада у том периоду, нисте чули да је он ту био притворен? 
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Сведок Хазим Мујкић: Па, чуо сам, причало се да је он био притворен доле и 

знам, онај да сам после рата... 

 

Председник већа: Где доле, где доле, где доле притворен? 

 

Сведок Хазим Мујкић: Да је био на Окрајцима. 

 

Председник већа: И шта сте још чули? 

 

Сведок Хазим Мујкић: Па, чуо  сам да је наводно дошао у Рахић, да је ухапшен 

ту, да је  наводно имао некакве лажне документе, да му је у ауту некаквог 

инкримицирајућег материјала нађено. Помињали су неке приче да је наводно било 

експлозива. Је ли било, није било, заиста не знам. 

 

Председник већа: Не знате. Нико о томе касније није причао? 

 

Сведок Хазим Мујкић: Не знам заиста. Да, да. 

 

Председник већа: Добро, да ли сте некада чули за Васиљка Тодића? 

 

Сведок Хазим Мујкић: Не. 

 

Председник већа: Никада нисте чули? 

 

Сведок Хазим Мујкић: Не. 

 

Председник већа: Не познајете га ни пре рата, ни за време рата, ни после рата, 

нити га познајете, нити сте га виђали? 

 

Сведок Хазим Мујкић: Тачно. То ме је питао и тужилац онај у Брчком два или 

три пута, заиста не знам. 

 

Председник већа: Да ли би он имао неки разлог да говори нешто против Вас? 

 

Сведок Хазим Мујкић: Ја колико знам да нема разлога. 

 

Председник већа: Нема разлога? 

 

Сведок Хазим Мујкић: Да. 

 

Председник већа: Добро. Он је рекао када је испитан да сте га Ви са осталима 

иследницима тукли? 

 

Сведок Хазим Мујкић: То је ноторна лаж. Ја сам рекао са ким сам разговарао и 

никад, нити знам човека, нити могу о томе говорити. 

 

Председник већа: Рекао је да сте га ошамарили, па шамарали пар пута. 
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Сведок Хазим Мујкић: Не, никада. Ниједног човека са ким сам разговарао, 

госпођо судинице, док сам био припадник Службе у Брчком, ни цело време док сам био 

припадник Службе, никада никоме чвоку нисам ударио, а не дај боже ни шамар.  

 

Председник већа: Рецимо, он каже да га присутни Осман Османовић, оптужени 

није тукао, а да је био ту присутан, али каже да сте га Ви тукли? 

 

Сведок Хазим Мујкић: Не, никада. Како ћу тући човека са којим нисам 

разговарао? 

 

Председник већа: Такође каже да сте испитивања вршили Ви, Осман Османовић 

и Галиб Хаџић? 

 

Сведок Хазим Мујкић:  Ја сам рекао и то стојим, и ево понављам по који пут, 

једини са ким сам ја разговарао, а ко је био на Окрајцима је Радо Симић. 

 

Председник већа:  Да ли имате неко логично објашњење зашто би Вас овај 

човек односно оштећени Васиљко Тодић прозвао, уколико Ви то нисте чинили? Да ли 

можете да се изјасните на те околности? Да ли постоји неки разлог да он то говори? 

Ето, за оптуженог  није рекао да га  је тукао, није рекао да га је шамарао, а за Вас је 

рекао.  

 

Сведок Хазим Мујкић:  Не знам госпођо судинице, како ћу нешто говорити, 

мислити о човјеку ког уопште, уопште не знам.  

 

Председник већа:  Добро, ја Вас питам.  

 

Сведок Хазим Мујкић:  Не знам. 

 

Председник већа:  Добро. Ви сте значи Вашем надређеном давали те записнике. 

Да ли Вам је познато, кажете да су били похрањени односно да су складиштени у 

Архиви безбедности Тузла, је ли тако, ти записници? Ко је чувао те записнике? 

 

Сведок Хазим Мујкић:  Све што год смо писали, значи и те забиљешке или 

нека друга писмена, све је то писано ту значи у тој Беговој кући, у оним просторијама у 

којим смо боравили, и сва та документа смо лично  некад, ми оперативци смо носили у 

Тузлу, у сједиште Службе државне безбједности.  

 

Председник већа:  Добро. Да ли сте Ви најчешће испитивали у тој Беговој кући 

или сте углавном ишли у Окрајке да испитујете заробљена лица који су били, боравили 

у овом логору? 

 

Сведок Хазим Мујкић:  Не.  

 

Председник већа:  Где сте углавном испитивали, у логору или у Горњем 

Рахићу? 

 

Сведок Хазим Мујкић:  Ми смо са лицима са којима смо разговарали, значи ја 

сам једино један пута и то са Симићем разговарао на Окрајцима, а све остале разговоре 
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не са зарабљенима, ма са другим лицима су обављали у овим просторијама гдје је било 

сједиште Службе за вријеме рата.  

 

Председник већа:  У тим просторијама. Ко их је доводио ту, обзиром да су 

боравили, уколико су боравили на Окрајцима, ко их је доводио код вас у те просторије?  

 

Сведок Хазим Мујкић:  Никад људи са Окрајака који су били доле притворени, 

колико ја знам, и у моје вријеме, нису довођени ни у ову Бегову кућу нити у 

ћевабџиницу нити горе у просторије, онај, Ветеринарске станице.  

 

Председник већа:  Која је била тада улога Хаџић Галиба? 

 

Сведок Хазим Мујкић:  Галиб је био и прије рата, а и тад колико се сјећам био 

је припадник Станице јавне безбједности односно крим полиције.  

 

Председник већа:   Није имао никакве везе са војском? 

 

Сведок Хазим Мујкић:  Са војском? Ја колико знам не. 

 

Председник већа:  Да ли знате где је он тада боравио, где је радио, у којим 

просторијама? 

 

Сведок Хазим Мујкић:  Радио је у, то су биле у тим првим данима рата, то су 

биле просторије некаквог дома или Дома културе у центру Горњег Рахића, а касније су 

просторије Станице јавне безбједности премештени преко пута тог Дома културе у 

једној приватној кући, која  је била онако велика кућа, на два или три спрата.  

 

Председник већа:  И Ви тврдите као сведок под заклетвом да он није боравио и 

није радио у Окрајцима? 

 

Сведок Хазим Мујкић:  Ја колико знам да није радио у Окрајцима.  Да ли је он 

ишао доле, ја га нисам виђао, да ли је он ишао по  неким другим задацима ја заиста не 

знам, јер ја сам у Окрајцима, кажем вам, боравио два евентуално три пута приликом 

разговора са Радом Симићем. 

 

Председник већа:  Да ли је тад у Окрајцима, да ли Вам је познато, радио, имао 

радну обавезу или је био припадник неке војних формација које су биле  смештене у 

Окрајцима, неки тужилац или неки судија из Брчког? 

 

Сведок Хазим Мујкић:  Не, није ми познато.  

 

Председник већа:  Није Вам познато.  

 

Сведок Хазим Мујкић:  Да.   

 

Председник већа:  Добро, тада када сте ишли да испитујете Рада Симића, да ли 

сте се видели са још неким припадником војске или полиције  БиХ? 

 

Сведок Хазим Мујкић:   Не. 
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Председник већа:  Никог нисте видели тамо? 

 

Сведок Хазим Мујкић:  Да, да. Значи то је било, то је војни објекат заиста од 

тих људи који су били у униформи, ја заиста никог  нисам познавао.  

 

Председник већа:  Па како сте извели Рада Симића да га испитате?  

 

Сведок Хазим Мујкић:  Кад сам дошао на Окрајке, поново понављам, мени су 

рекли: сједи у ту просторију, јесте ли Ви дошли да разговарате, јесам... 

 

Председник већа:  Ко Вам је рекао? Зато Вас питам? Ви кажете нисте никога 

контактирали. А ко Вам је рекао "седи ту"? 

 

Сведок Хазим Мујкић:  Ови људи који су ме значи са улазне капије на Окрајке 

довели ту, они су ми рекли да ту сједим. 

 

Председник већа:  Па да ли је то била војска? 

 

Сведок Хазим Мујкић:  То су била униформисана  лица.  

 

Председник већа:  А да ли је била војска, да ли Вам је познато? 

 

Сведок Хазим Мујкић:  Војска, војска, да.  

 

Председник већа:  Ви се ником нисте јавили, ни зашто долазите, ни по чијој 

наредби, само сте рекли: дошао сам да испитам Рада Симића. Јесте ли бар то рекли? 

 

Сведок Хазим Мујкић:  Ја сам дошао ту  на улазну капију, рекао сам: дошао 

сам овде односно послат сам овде да разговорам са Радом Симићем који се налази ту 

негдје у притворској јединици. Мени је човјек рекао: хајде овамо за мном. Довео ме у 

једну просторију у приземљу доле, то је једна канцеларија, била су једна или чини ми 

се два стола, и довели су ми Раду Симића и ја сам ту са њим разговарао. Кад сам 

завршио разговор поново су ту била лица и рекао сам: ја  сам разговор завршио. Ко је 

био од тих војних лица ја заиста не знам име никоме. 

 

Председник већа:  Да ли Вам је познато где су га одвели? 

 

Сведок Хазим Мујкић:  Не.  

 

Председник већа:  И није Вам познато како су изгледале те просторије у којима 

су боравила ова  заробљена лица? 

 

Сведок Хазим Мујкић:  Не. Одговорно тврдим да никад у те просторије ја не 

знам и никад у њима нисам био нити боравио по било каквом основу.   

 

Председник већа:  Добро. Да ли Вам је Радо Симић, кажете били сте пријатељи, 

да ли Вам је говорио како је отишао из Окрајка, да ли је размењен, да ли је побегао, да 

ли су га пустили? 
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Сведок Хазим Мујкић:  Знам да ми је само Радо Симић да је са осталим 

затвореницима премјештен у Тузлу, у затвор, када је из затвора путем размјене дошао у 

своје  село.  

 

Председник већа:  А да ли Вам је познато када? 

 

Сведок Хазим Мујкић:  Не.  

 

Председник већа:  Не. Добро. Да ли сте осим што сте ишли да испитујете Рада 

Симића, да ли сте још некада одлазили у Окрајке? 

 

Сведок Хазим Мујкић:  Не.  

 

Председник већа:  То је био први и последњи пут, је ли тако? 

 

Сведок Хазим Мујкић:  Да.  

 

Председник већа:  Добро.  

 

Да ли неко има неко накнадно питање? Да ли имате нешто да изјавите што 

сматрате да је важно, а ми Вас нисмо питали?  

 

Сведок Хазим Мујкић:  Немам ништа.  

 

Председник већа:  Немате ништа да изјавите. Нема накнадних питања.  

 

Да ли сте имали неке  трошкове за долазак и да ли тражите трошкове? 

 

Сведок Хазим Мујкић:  Не.   

 

Председник већа:  Да  ли можемо да отпустимо сведока? 

 

На сагласан предлог странака, отпушта се из заседања сведок Хазим Мујкић. 

 

Можете се удаљити. Можете се удаљити.  

 

Сведок Хазим Мујкић:  Хвала.  

 

Председник већа:   

 

Суд доноси  

 

Р Е Ш Е Њ Е 
 

УСВАЈА СЕ доказни предлог браниоца оптуженог  Османа Османовића, 

адвоката Ђорђа Дозета са припремног рочишта од 12.05.2020.  године и одређује да 

се у доказном поступку изведе доказ испитивањем сведока Новалије Фазловића 

путем видеоконференцијске везе са Основним судом Брчко Дистрикта.  
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Молим судију Основног суда Брчко Дистрикта да позове  сведока Новалију 

Фазловића и да утврди истоветност сведока.  

 

Испитивање сведока НОВАЛИЈЕ ФАЗЛОВИЋА  

 

Судија Основног суда Брчко Дистрикта, БиХ: Молим Вас Горана позовите 

Новалију.  

 

 Изволите приступити на мјесто за свједока.  Кажете нам Ваше презиме и име? 

Презиме и име Ваше? 

 

Сведок Новалија Фазловић:  Фазловић Новалија.  

 

Судија Основног суда Брчко Дистрикта, БиХ: Реците ми датум рођења? 

 

Сведок Новалија Фазловић: 01.01.1948. 

 

Судија Основног суда Брчко Дистрикта, БиХ: Добро.  

 

Идентитет утврђен на основу личне карте број 010К02Ј01 издата од Јавног 

регистра Владе Брчко Дистрикта БиХ.  

 

Изволите Вашу личну карту. Можете сјести.  

 

Председник већа:  Констатује се да је судија Основног суда Брчко Дистрикта, 

Евић Тања утврдила истоветност сведока Фазловић Новалије. 

 

Можете сести.  

 

Сведок Новалија Фазловић: Могу ли сјести? 

 

Председник већа:  Да, да, седите.  

 

Да ли познајете Османа Османовића који је оптужен у овом кривичном 

поступку? 

 

Сведок Новалија Фазловић:  Османа Османовића познајем  скоро 38 година, 

кад је дошао код нас у крим службу, тамо негдје `82., 83. године.  

 

Председник већа:  Дакле, заједно сте радили? 

 

Сведок Новалија Фазловић:  Радили смо прије рата десет  година, у рату 

годину, двије, после рата он је отишао у Органе управе, био је директор Трезора  у 

Брчком Дистрикту.  

 

Председник већа:  Добро. Да  ли сте са њим у сродству или у завади? 

 

Сведок Новалија Фазловић: Ја са њим нисам у сродству, а јесам пријатељ, 

радни колега, толико година колико сам мало прије и рекао. 

 



 32 

Председник већа: Ви сте предложени од  стране браниоца оптуженог  да будете 

испитани у овом поступку, а бранилац оптуженог је предложио Ваше испитивање као 

бившег инспектора СУП-а Брчко на околности организовања рада Станице милиције у 

Горњем Рахићу током маја 1992. године, као и месту и улози Османа Османовића у тој 

служби.  

 

Као сведок дужни сте да говорите истину,  давање лажног исказа представља 

кривично дело.  

 

Да ли сте разумели ово упозорење суда? 

 

Сведок Новалија Фазловић: Нисам ово задње разумио. 

 

Председник већа: Као сведок дужни сте да говорите истину,  давање лажног 

исказа представља кривично дело.  

 

Да ли Вам је јасно? 

 

Сведок Новалија Фазловић:  Наравно да ћу говорити истину. 

 

Председник већа:  Нисте дужни да одговарате на питања којима бисте себе или 

евентуално Вашег блиског сродника  изложили тешкој срамоти, знатној материјалној 

штети или кривичном прогону.  

 

Да ли Вам је јасна ова поука  суда? 

 

Сведок Новалија Фазловић:Јасно ми је то.  

 

Председник већа:  Као сведок изјаснићете се да ли полажете заклетву, 

изјаснићете се да ли се заклињете својом чашћу да ћете о свему што пред судом будете 

питани говорити само истину и да ништа од онога што Вам је познато нећете 

прећутати.   

 

Сведок Новалија Фазловић: Ја се заклињем да ћу говорити истину.  

 

Председник већа:  Добро.  

 

Сведок опоменут, упозорен у смислу одредбе члана 95 став 1 и 2 ЗКП-а, након 

положене заклетве на основу члана 96 ЗКП-а изјави. 

 

Ево изјасните се на ове околности како је то предложио бранилац оптуженог. 

Како је организована Станица милиције у Горњем Рахићу током маја `92. године и 

каква је била улога оптуженог Османа Османовића у тој Служби? 

 

Сведок Новалија Фазловић:  Прије ратних збивања, рат у Брчком је почео по 

мени и по многима другима рушењем мостова 30.  априла, где смо ја и Осман обавили 

задњи увиђај на рушењу тих мостова. Постојала је у Рахићу већ раније формирана 

резервна станица која је у ратним условима била ратна станица. Ми смо имали једну 

инструктивну депешу из Министарства унутрашњих послова, из Сарајева, да у, тамо 

негде март, април мјесец сјећам се из тог периода, гдје  смо добили упутство уколико  
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сједиште Станице падне у руке паравојних или неких других снага које нису на страни 

Републике Босне и Херцеговине, у том случају да се особље Станице јавне 

безбједности дужно премјестити до најближе станице, а нама је најближа станица била 

Горњи Рахић или Сребреник, односно касније евентуално ако би дошло до повлачења 

линије, Тузла. Дакле, ми се нисмо нашли случајно у Рахићу, то је слиједом те 

инструктивне депеше.  

 

Председник већа:  Добро. Имате ли још нешто? 

 

Сведок Новалија Фазловић: Осман се дакле нашао горе као и ја и још један 

колега, Хаџић Галиб, двојица колега су отишли вани, према Хрватској и даље на запад, 

наш шеф крим. службе Ханић Шевалија је био суспендован раније, а остале колеге из 

крим службе, нас је било петнаест у крим службе у Станици јавне безбједности Брчко 

су колеге српске националности, Хрвата нисмо ни имали, они су остали у Брчком, а нас 

тројица смо се нашли у Горњем Рахићу.  

 

Председник већа:  Вас тројица. Можете да набројите ко? 

 

Сведок Новалија Фазловић:  Ја и Осман и Хаџић Галиб.  

 

Председник већа:  И Хаџић Галиб, добро. Каква је улога била Османа 

Османовића у свему томе? 

 

Сведок Новалија Фазловић: Нисам разумио добро питање.  

 

Председник већа:  Бранилац је тражио да се изјасните о положају и улози 

Османа Османовића у овој Служби.  

 

Сведок Новалија Фазловић: Није ми довољно јасно, не чујем довољно јасно.  

 

Председник већа:  Добро, добро. Бранилац је ту па ће Вас питати, да Вам буде 

јасније. Да ли имате Ви још нешто да изјавите? 

 

Сведок Новалија Фазловић:  Ја овај, сад ми је ту ускраћена, имао сам жељу да 

прије свега вама, да вас поздравим, да поздравим и Османа и да оно што ја знам, што 

сам видио, што сам чуо, што сам сазнао током тог мог боравка у Рахићу и касније у 

Брчком, ја сам пензионисан 2004., 31. маја, овај, ја немам ниједну једину 

инкриминисану радњу коју би довео у везу са Османом, да ја знам. Осман је по мени 

био професионалац, био образован, школован, полицајац, ми смо добро знали Закон о 

унутрашњим пословима, добро смо знали Правилник  о поступању, ми смо .... 

 

Председник већа:  Добро. Којим је он формацијама припадао? Да ли је 

припадао војним формацијама, полицијским формацијама у мају `92. године? Која је то 

била оружана формација или ненаоружана којој је он припадао и Ви? 

 

Сведок Новалија Фазловић: Ми смо припадници Криминалистичке службе из 

Брчког, с тим што смо ми настојали чим прије да дамо свој  допринос свим питањима 

безбједности где смо се нашли у Рахићу у једном тоталном хаосу. 30.000 мјештана из 

Брчког... 
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Председник већа:  Па да ли сте били организовани у неку јединицу, у неку 

формацију?  

 

Сведок Новалија Фазловић: .. у виду стампеда из града према овим ободним 

селима испод Мајевице. Ми смо се ту нашли да помогнемо да организујемо колико 

можемо и да олакшамо и помогнемо колегама из униформисане и цивилне полиције. 

 

Председник већа:  Па да ли је то била Оперативна група Државне безбедности 

или не? 

 

Сведок Новалија Фазловић:  Биле су колеге из Државне безбједности 

бошњачке и хрватске националности, овај, исто горе, видио сам и њихову једну групу. 

Ја сам једну ноћ ноћио у такозваној Беговој кући, бијела кућа.  

 

Председник већа:  Да ли сте ви припадали Оперативној групи Државне 

безбедности Горњи Рахић? 

 

Сведок Новалија Фазловић:  Не разумијем питање опет.  

 

Председник већа:  Да ли сте ви припадали групи Оперативна група Државне 

безбедности Горњи Рахић? 

 

Сведок Новалија Фазловић: Не, ја тој групи нисам припадао, ја сам припадао 

Криминалистичкој служби и од Рашида Мусића  сам добио инструкције да покушам 

све са кадровима са тог подручја да организујем и да формирам криминалистичку 

службу. Рат је почео,  питање је колико ће  то требати и Криминалистичка служба ће 

имати овде посла. Ја сам у том правцу покушао и учинио мислим доста послова око 

ангажовања кадрова и комплетирања какве такве и колико толико бројне ... 

 

Председник већа:  Да ли то значи да је то била Криминалистичка служба јавне 

безбедности? 

 

Сведок Новалија Фазловић: Криминалистичка служба јавне безбедности која 

је стационирана у просторијама Земљорадничке задруге, гдје је било сједиште и ове 

резервне станице у Горњем Рахићу.  

 

Председник већа:  Добро.  

 

Сведок Новалија Фазловић: Ми смо добили једну малу просторијицу три са 

три и ту смо се ми окупили и овај, почели да радимо. 

 

Председник већа:  Осим вас тројице да ли је неко био припадник још те 

Криминалистичке  службе? 

 

Сведок Новалија Фазловић:  Придружио  нам се један колега из Лопара, 

криминалистички техничар, чини ми се да је био један колега из Челића.  

 

Председник већа:  Да ли знате њихова имена? 
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Сведок Новалија Фазловић: Осман и Галиб су остали на неки начин у испомоћ 

овим колегама, пошто су они имали доста посла из државне безбједности. Ја сам врло 

брзо увидио да се увећава обим посла у Криминалистичкој полицији и инсистирао сам 

и код њих и код Рашида да се они чим прије нама врате, јер ови кадрови који су 

ангажовани у крим служби, то су били  људи који нису имали полицијска искуства. 

Један од њих, али да је био и добар, био је правник, је Мујкановић Зекерија који је и 

дан данас у овој кући главни тужилац. 

 

Председник већа:  Је л` он био са Вама исто?  

 

Сведок Новалија Фазловић:  Било је и неких других људи који нису имали чак 

ни средњу школу, са занатима и тако даље. Те људе је требало брзо оспособљавати на 

обављању ових полицијских послова.  

 

Председник већа:  Добро. Они су сви били са вама у истој тој 

Криминалистичкој служби, је ли тако? 

 

Сведок Новалија Фазловић:  Јесте. И ја сам овај спавао ту горе на спрату смо 

имали, поставили неке спужве и неке деке, и овај, 24 сата боравио ту у згради станице. 

Једном недељно сам ишао горе на село даље гдје ми је била породица, у родитељској, 

старој, сеоској кући, да се пресвучем и тако даље.  

 

Председник већа:  Само моменат. Да ли сте спавали у Горњем Рахићу или сте 

спавали у Окрајцима? 

 

Сведок Новалија Фазловић:  Не разумијем... Спавао сам ту у тој једној од тих 

канцеларија, коју смо преуредили и прострли те спужве. Сво особље полиције те 

цивилне полиције која је била на располагању ако није имало мјеста у селу, тамо, није 

се нашао смјештај, онда су спавали ту у тој просторији.  

 

Председник већа:  Да ли је то било у Горњем Рахићу или у месту Окрајци? 

 

Сведок Новалија Фазловић: Апсолутно у станици, дакле била је дежурна 

служба у приземљу, једна канцеларија, а ми смо на спрату имали .... 

 

Председник већа:  То је јасно, него које место? 

 

Сведок Новалија Фазловић:  У Горњем Рахићу. У једној канцеларији смо 

спавали, а у другој канцеларији, малој, нам је било мјесто гдје смо се ми из крим 

службе окупљали.Ту је наша била једна просторија ... 

 

Председник већа:  А да ли сте одлазили у расадник у Окрајцима? 

 

Сведок Новалија Фазловић: Ја сам свега неколико пута био доле  на 

Окрајцима. Окрајци су били сједиште команде бригаде, Окрајке је обезбеђивала војна 

полиција, а први мој улазак на Окрајке је био, ја то могу чак и да вам покажем, имам 

негде, овај, не знам да ли Вам то може послужити, 08. маја, 07. маја кад су погинула 

наша четворица полицајаца резервног састава, гдје је довежено возило "Мерцедес", 

спаљено, и њихова тијела унутра спаљена. Ту смо ја и Осман и Галиб вршили 

идентификацију тих људи, 07. односно 08., они су 07. изгинули, а ово је 08.05., 
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идентификација, и организовали њихову џеназу, сахрану. Пошто ништа није 

функционисало, није успостављен систем, по селу смо тражили платно да их замотамо, 

по селу смо тражили код неког столара да направи оне табуте, и успјели смо да их 

идентификујемо и пребацимо. Један сеоски кројач нам је направио од најлона вреће са 

рајфешлусом.... 

 

Председник већа:  То није важно, то није предмет нашег, молим Вас, то није 

предмет нашег расправљања. Где се само то десило, где сте ви били тог маја како 

кажете? Тачно место. 

 

Сведок Новалија Фазловић:  Дакле, дакле, ја се  први пут јављам у Рахић не 

01. маја, 01. маја, 02. је у Брчком. 03. маја био сам у Сламовцу код родитеља и да видим 

гдје ми је породица, а 04. маја ујутру се јављам у Рахићу овој нашој резервној станици. 

И од тада па надаље  сам у Рахићу, у Горњем.  

 

Председник већа:  Добро. Ко Вам је био старешина? 

 

Сведок Новалија Фазловић: Нама, морам и то, могу да објасним колико ме 

сјећање служи, сјећање је једна релативна ствар. Наш начелник Станице из Брчког је 

био Стјепан Филиповић, он је касније био замјеник комаданта бригаде, он није био са 

нама у Горњем Рахићу, он је био у једном од тих суседних хрватских села. Ја сам врло 

мало, скоро за тих пет, шест мјесеци  не знам два пута сам га видио у Рахићу у станици. 

А наш командир, наш шеф крим. службе је био још раније суспендован и био је негде 

на западу. Командир станице Златко Јашаревић био је, остао је у Брчком заробљен, 

његов замјеник и он је био заробљен, Мирсад Хазалић помоћник командира саобраћаја  

био је заробљен, Биро Дубравко, Кадрија Авдић и тако даље. Те људе смо ми касније 

добили у размјену за потпуковника, пуковника.... 

 

Председник већа:  А ко Вам је био  надређени? Нисам Вас то питала. Ко Вам је 

био надређени? Ко Вам је био шеф? 

 

Сведок Новалија Фазловић:  Дакле, са нивоа Станице јавне безбједности то је 

Стјепан Филиповић. 

 

Председник већа:  Вама лично, Вама лично? Од кога сте Ви добијали наредбе и 

задатке? 

 

Сведок Новалија Фазловић:  Мени лично, ја нисам имао шефа, мој шеф је био 

суспендован и прије рата отишао је ван Босне, негде на запад, не знам ни ја гдје је био, 

Ханић Шевалија. Ја нисам директно имао свог шефа.  

 

Председник већа:  Добро. Да ли то значи да је та Служба, да су ти припадници 

те Службе криминалистичеке технике радили шта хоће, да нису имали никакве налоге, 

нити било какву организацију? 

 

Сведок Новалија Фазловић:  Да вам кажем, било је то што је било. Нас троје  

је ту било у крим служби, с тим што се ова двојица колега се више ангажовали овамо са 

овим колегама из Државне  безбједности. Истина, помагали су и нама, ево на овом  

увиђају су били са мном рецимо. А касније су се и вратили у крим службу.  
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Председник већа:  А по чијем налогу сте отишли на тај увиђај? По чијем налогу 

сте отишли на тај увиђај?  

 

Сведок Новалија Фазловић: Нама је, да вам кажем, нама је тада речено да нам 

је шеф Калопер Шефко, један од радника Државне безбједности. Међутим, ја тог 

човјека сам два, три пута видио, а ниједан, једини задатак са њим нисам урадио нити 

сам разговор обавио нити је он мени рекао: ја сам вам шеф и мене имате да слушате.  

 

Председник већа:   А како сте чули? Ко Вам је рекао да вам је он шеф? 

 

Сведок Новалија Фазловић:  Ја вам говорим да је мени речено да нам је он 

шеф. 

 

Председник већа:  Ко Вам је то рекао? 

 

Сведок Новалија Фазловић:Он је касније побјегао негдје у јуну, јулу за 

Италију, а послије њега је дошао у размјени Крндаљ Иван, и Крндаљ Иван је мени шеф 

наредних годину дана. 

 

Председник већа:  Добро.  

 

Сведок Новалија Фазловић:Од 01. маја `93. ја сам добио решење да будеш 

шеф, и био сам све до доласка у Полицију Брчко Дистрикта 01.01.`98. године.  

 

Председник већа:  Да ли то значи да сте .... 

 

Сведок Новалија Фазловић:  Ја сам Осману био шеф непуну годину дана. 

 

Председник већа:  Добро.  

 

Сведок Новалија Фазловић:  Непуну годину дана. За тај период и он је био 

инспектор привредног криминалитета, а ја сам био инспектор оштег криминалитета.  

Дакле, нисам ја њему био наредбодаван. Истина, многи ту мисле пошто сам ја прије 

рата мијењао шефове, без решења, без овај, позиван сам на састанке колегија, па су 

многи мислили да сам ја шеф. Не, ја нисам био шеф до 01. маја `93.  

 

Председник већа: Добро.  

 

Сведок Новалија Фазловић:  А Осман је врло брзо негде `93. отишао у ЦСБ 

Тузла, јер у Рахићу, боже мој, нема привреде, нема привредног криминалитета. А такав 

потенцијал, такав инспектор искусан је добро дошао у ЦСБ-у. Ми смо вјеровали и 

поштовали вертикалу. Станица јавне безбједности у Брчком односно у Рахићу, ЦСБ 

Тузла  и Републички СУП Сарајево.  

 

Председник већа:  Добро.  

 

Сведок Новалија Фазловић:  То је оно што смо ми ... 

 

Председник већа:  Дакле, ко је био шеф Осману Османовићу у мају, јуну `92.? 
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Сведок Новалија Фазловић: Ја не знам ко је тамо био руководилац и шеф у 

Државној безбједности. То може он рећи, не знам ни ја.  

 

Председник већа:  Па да ли је он био у Државној безбедности или је био са 

Вама у Одељењу криминалистичке технике? 

 

Сведок Новалија Фазловић:  Нама је овамо био овај колега крим техничар и ја, 

послије  смо примиле ове нове колеге, неколико нових колега.  

 

Председник већа:  Добро. Најпре сте рекли да сте вас тројица били у Одељењу 

криминалистичке технике, да сте ишли на увиђаје заједно, па ја Вас питам, пошто сада 

кажете да је Осман Османовић био у Државној безбедности, да ли је он до краја остао у 

Одељењу криминалистичке технике или је био са Вама једно време у Одељењу 

криминалистичке технике па је после премештен у Одељење државне безбедности? То 

нам објасните.  

 
Сведок Новалија Фазловић: Сва та померања нису пратила папирологију, 

разумете. Ми смо ишли по потреби тамо где смо најпотребнији, да помогнемо. Осман је 

био са мном, ево овде код ове идентификације причао сам, то је 08. маја, 07. и 08. маја. 

И кад год је требало нешто да се овамо помогне где има више посла, и он и Галиб су 

долазили. Али тамо када је било више посла на, у овој групи и колега из Државне 

безбедности, онда су они тамо били и сви помагали. И ја знам, ја сам контактирао и 

мени је наредбодавно, хајде рецимо, наредбодавно, саветодавно, за нас је био велики 

ауторитет Решид Мусић. Он је био пензионисани начелник Државне безбедности Босне 

и Херцеговине, он је родом ту их Рахића, односно из Ограђеновца, уочи рата је 

пензионисан. Он је што се тиче питања безбедности, питања и цивилне полиције и 

Државне безбедности, ја мислим да је он био помоћник команданта за безбедност или 

саветник, не знам ни ја шта већ тамо, и он је мени, мени је рекао, „дај да се формира та 

крим. служба, дај да се повремено праве извештаји, да видимо, да оправдамо пред 

војском шта то крим.служба ради. Он је, кад смо ишли у Жупању у контролу 

логистичког центра, ја Османа питам, „Османе, зашто идемо у Жупању?“, каже, „треба 

да видимо тамо има логистички центар наш, изгледа да се тамо нешто, могуће 

незаконито ради“, „ко нас, Османе тамо шаље?“, каже, „шаље нас Решид и Тахто 

Халил“. И ми идемо тамо, два дана смо били у Жупањи и ноћили једну ноћ у Гуњи, 

једну ноћ у Дреновцима код колеге. И вратили се са једним полиајцем. 

 

Председник већа: Да ли Ви читате, пита, само моменат, пита тужилац, да ли Ви 

читате са неког подсетника? 

 

Сведок Новалија Фазловић:  Молим? 

 

Председник већа: Да ли Ви читате сада то што се изјашњавате, са неког 

подсетника? 

 

Сведок Новалија Фазловић:  Причам о посети где смо добили налог од Решида 

ја и Осман да идемо у Жупању.  

 

Судија Основног суда Брчко Дистрикта БиХ: Да ли читате са подсетника сад 

то што причате? 
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Сведок Новалија Фазловић:  Ја не разумем Ваше питање. 

 

Председник већа: Да ли имате испред себе папир са ког читате сада ово што 

изјављујете? 

 

Сведок Новалија Фазловић:  Не разумем. 

 

Председник већа: Питам судију присутну, да ли сведок чита са неког папира 

ово што чујемо? 

 

Судија Основног суда Брчко Дистрикта БиХ: Мислим да не чита са папира, 

мада је папир претходно извадио само да се увери у датуму који је поменуо 07.05. 

 

Сведок Новалија Фазловић:  Јесте, то са првог увиђаја. 

 

Председник већа: Добро. 

 

Судија Основног суда Брчко Дистрикта БиХ: Он држи неки мали нотес и не 

чита. 

 

Сведок Новалија Фазловић:  Јесте то је мали нотес који сам ја поцепао, нашао 

једну свеску. 

 

Судија Основног суда Брчко Дистрикта БиХ: Спустите тај нотес на сто и 

наставите да слушате питања судије из Београда која Вам поставља. Слушајте питања, 

па дајте одговор. 

 

Председник већа: Ево сада пошто сте почели да причате о свему томе, ево 

бранилац нека Вам постави питања и тужилац, па ћемо ми наставити да Вас ја прва не 

испитујем. Изволите, браниоче. 

 

Адвокат Ђорђе Дозет: Добар дан, господине Фазловићу, ја сам адвокат Ђорђе 

Дозет, бранилац окривљеног Османовића.  

 

Сведок Новалија Фазловић:  Добар дан. 

 

Адвокат Ђорђе Дозет: Реците ми, дакле ја ћу се наставити, надовезати на 

питање које Вам је судија поставила. Да ли се сећате, кад сте се Ви, којег дана сте се Ви 

појавили у Горњем Рахићу? Који је то датум био? 

 

Сведок Новалија Фазловић:  04. мај 1992. 

 

Адвокат Ђорђе Дозет: А да ли се можда сећате... 

 

Сведок Новалија Фазловић:  Понедељак. 

 

Адвокат Ђорђе Дозет: Да ли се можда сећате, да ли је Осман Османовић ту био 

кад сте се појавили или је он дошао после Вас? 
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Председник већа: Браниоче, па немојте сугестивно, да ли је он ту био или је 

дошао. Можда није ни долазио. Можете да питате, можете да одговорите на питање, да 

ли је Осман Османовић био присутан... 

 

Сведок Новалија Фазловић: Ја сам Османа Османовића видео у овој бијелој 

Беговој кући, кад сам ноћио.. 

 

Председник већа: Само моменат, можете да сачекате, моменат, да ли чујете 

добро? 

 

Сведок Новалија Фазловић:  Чујем сада. 

 

Председник већа: Да ли је Осман, Ви кажете када сте Ви ту дошли, у Горњи 

Рахић, да ли је  већ ту био Осман Османовић? 

 

Сведок Новалија Фазловић:  Ја Османа нисам затекао директно у Станици, 

затекао сам га у овој кући Беговој где сам ноћио и видео сам ту групу резервних 

радника и активних из Државне безбедности и њега и Галиба са том групом људи. Ја 

сам ту само једну ноћ ноћио, пошто је тотално неусловна стара кућа, Бегова стара 

стотину година на неком каучу, преспавао и ујутру се вратио у Станицу и више никад у 

ту зграду нисам ушао, нити сам имао услова да спавам. 

 

Председник већа: Да ли сте сигурни да је то било 04.05.? 

 

Сведок Новалија Фазловић:  Па, можда, можда 04., 05. тако, 04. маја, 

највероватније 

 

Председник већа: Добро, браниоче, изволите даље. 

 

Сведок Новалија Фазловић:  Највероватније онда 04. навече. 

 

Адвокат Ђорђе Дозет: Ја морам признати да нисам разумео овај па ћу 

поставити поново питање. Када сте дошли у Горњи Рахић, да ли сте у Горњем Рахићу 

затекли Османа Османовића? 

 

Председник већа: Изјаснио се, браниоче, рекао је да јесте, али није био ту где је 

он дошао и објаснио је где је био. Можете следеће питање. 

 

Адвокат Ђорђе Дозет: Ко је био командир ратне станице? Рекли сте да је у 

Рахићу била ратна станица, некаква милиција. 

 

Сведок Новалија Фазловић:  Командир те ратне станице у Горњем Рахићу је у 

почетку, и прије рата и у почетку био Поровић Захеб, а док је Златко Јашаревић дошао 

из Брчког у размену то је негде око 20. маја он је преузео ту станицу. 

 

Адвокат Ђорђе Дозет: Која је улога, помињали сте одговарајући на питања 

судије, име Решида Мусића. Која је улога Решида Мусића у формирању Станице јавне 

безбедности или Службе јавне безбедности односно криминалистичке полиције којој 

сте Ви припадали? Говоримо о мају 1992. 
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Сведок Новалија Фазловић:  Па, рекао сам мало прије да је он пензионисани 

начелник Државне безбедности Босне и Херцеговине. Прије рата је пензионисан. Али 

има викенд имање, породица му је у Горњем Рахићу и он је за нас био апсолутни 

ауторитет којег смо ми као искусног полицајца на одређен начин решепктовали смо и 

слушали. Он је исто тамо контактирао и са војним властима и са цивилним властима и 

ја мислим да је он вукао конце око организације послова безбедности. Ја сам са њим и 

на његов  позив био и човек који је био присутан испред крим.службе на формирању 

војне полиције и знам добро да смо се тада договорили, ја, он, Нико. Сталатовић, не 

знам да ли је Тахто био, не знам ко је био још, да ли је Халопер, ко је, смо се 

договорили да је изузетно важно ко ће бити у тој војној полицији. Обзиром да сам ја 

предратни полицајац већ имао дванаест, четрнаест година стажа, ја сам познавао тај 

свет из Брчког и добро сам водио рачуна да нам се ту не, са опроштењем, не увале неки 

криминалци, неки проблематични типови.  

 

Адвокат Ђорђе Дозет: Да ли можете рећи, поменули сте сада име Тахто 

Халила. Која је улога Тахта Халила у том дешавању у Горњем Рахићу почетком маја 

1992. године? 

 

Сведок Новалија Фазловић:  Које име, нисам разумео? 

 

Адвокат Ђорђе Дозет: Тахто Халил. 

 

Сведок Новалија Фазловић:  Тахто Халил је радник Државне безбедности, 

радник Државне безбедности који је, мени је Осман тада рекао, „ко нас шаље у 

Жупању?“, каже, „Тахто и Решид Мусић“. Дакле, он је овај, ја сам тако доживљавао, 

као човек који вуче конце када је у питању организација послова Државне безбедности 

те њихове групе, активних и резервних њихових радника. Касније је дошао нама за 

начелника, а после њега долази Мирсо Хасаљић и тако даље.  Иначе, ја од Тахте никада 

нисам добио ниједан конкретан задатак. Тај задатак који сам добио да идем у Жупању 

је ишао преко Османа.  

 

Адвокат Ђорђе Дозет: Рекли сте у једном моменту одговарајући на неко 

питање, „ја сам захтевао од Решида да ми се врате Осман и Галиб“. Зашто од Решида и 

откуд да се врате? 

 

Сведок Новалија Фазловић:  Ми смо у крим.служби имали тада прилично 

пуно посла. Људе које смо примили са тог простора, нису били едуцирани полицајци, 

разумете. И наравно да ми је стало да оне колеге са којима сам радио прије рата у 

Брчком, који су имали, нарочито Осман, изванредно добро искуство и знање, наравно 

да сам се бринуо и водио рачуна да што боље и што квалитетније кадровски и стручно 

оспособим крим.службу. И због тога сам инсистирао и њима говорио, дајте, оставите се 

ви тамо тих колега и тих послова, тамо нека они ангажују своје потенцијале, ајте ви 

враћајте се овамо, има овамо за нас посла и ми морамо и требамо одрађивати те 

послове.  Они су то и урадили, релативно брзо након тога су и дошли нама у крим. 

службу. 

 

Адвокат Ђорђе Дозет: Да ли то сад значи да они у одређеном периоду нису 

били у криминалистичкој полицији? 
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Сведок Новалија Фазловић:  Тешко је то рећи, ево сад Вам показујем 08. маја 

да су били са мном на овом увиђају. Они су овај увијек били и нама на услузи. Али 

истои  тако и тамо тим колегама. Хоћу да покушам да објасним.. 

 

Председник већа: Само моменат, да ли можете да будете јаснији. 

 

Сведок Новалија Фазловић:  Ми смо хтели оправдати свој посао, своје 

биствовање ту. 

 

Председник већа: Да ли можете само да будете јаснији, ја се извињавам, да ли 

можете да будете јаснији, кажете били су потребни нама, а били су и тамо. Па, 

определите се тачно, где је Осман Османовић био у том периоду? Где тамо? 

 

Сведок Новалија Фазловић:  Ја Вам кажем да је он организационо сигурно 

приопадао криминалистичкој полицији. А то што је он у једном краћем периоду, и он и 

Галиб били придодати због обима послова, познавања људи, тематике, проблематике, 

био, био више ангажован на пословима са овим колегама из Државне безбедности, што 

није пратила никаква папирологија, то је чињеница, то је тако се дешавало. 

 

Председник већа: А од када је придодат Државној безбедности, када је то 

придодат? 

 

Сведок Новалија Фазловић:  Нисам разумео питање. 

 

Председник већа: Када је то придодат,  како Ви то кажете, да ли у мају или 

јуну? Кажете, дошли сте ту почетком маја. Па, када је придодат? 

 

Сведок Новалија Фазловић:  Мислим да је то било, ја сам од 04. маја, ја сам 

већ затекао их тамо да су са овим колегама из Државне безбедности. Али су мени 08. 

маја помогли око идентификације ових погинулих полицајаца. Дакле, повремено су 

помагали и мени, а већи део времена су тачно проводили тамо.  И ја сам се свим силама 

борио да њих вратим назад у крим.службу, јер је одговарам, одговарам, одговарам 

морално. 

 

Председник већа: Да ли сте их вратили? 

 

Сведок Новалија Фазловић:  Да ојачам крим.службу. 

 

Председник већа: Да ли сте их вратили? Кажете, Ви сте се борили да их 

вратите. Да ли сте их вратили у криминалистичку службу? Да ли се чујемо? 

 

Сведок Новалија Фазловић:  Не разумем питање. 

 

Председник већа: Кажете, ја сам се трудио да их вратим у криминалистичку 

службу је ли тако? 

 

Сведок Новалија Фазловић:  Јесте 

 

Председник већа: Да ли сте успели да их вратите? Да ли су се вратили? 
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Сведок Новалија Фазловић:  Јесу се вратили на силно моје инсистирање. 

Једноставно нисам могао квалитетно да функционишем овамо са ово особља што сам 

имао на располагању. 

 

Председник већа: Када су се вратили? 

 

Сведок Новалија Фазловић:  И они су се вратили.  

 

Председник већа: Када? 

 

Сведок Новалија Фазловић:  Па, не, ја не знам да ли су месец, месец и по дана 

били тамо. Али онда су се дефинитивно овај нама придружили. 

 

Председник већа: Изволите, браниоче. 

 

Адвокат Ђорђе Дозет: Да ли Вам је познато... 

 

Сведок Новалија Фазловић:  Не бих баш знао тачно рећи када је то било, али 

релативно брзо. 

 

Адвокат Ђорђе Дозет: Да ли Вам је познато, односно да ли сте са неким 

конкретним старешином односно Вашим претпостављеним разговарали о томе да се 

они врате? 

 

Сведок Новалија Фазловић:  Ја сам овај, са Решидом највише инсистирао, дај 

нам те људе вратите, имате ви свој резервни састав, ангажујте њега. На крају крајева, не 

интересује ме сад, мене интересује резултат. Ако се од мене тражи резултат а ето имао 

сам и некаквог шефа, Калопер Шефку, не знам њега нико не помиње, не гања, али мене, 

мене су доживљали ваљда као некаквог. 

 

Адвокат Ђорђе Дозет: Да ли.. 

 

Председник већа: Само моменат, браниоче, нека заврши. 

 

Сведок Новалија Фазловић:  Најискуснијег инспектора па су се највише мени 

и обраћали и доживљали као некаквог руководиоца. Ја нисам био руководилац. То у 

почетку говорим.  

 

Председник већа: Добро, изволите даље. 

 

Адвокат Ђорђе Дозет: Да ли Вам је било шта познато о организацији 

притвроске или затворске или логорске јединице или просторије у Окрајцима? 

 

Сведок Новалија Фазловић:  Окрајци су објекат „Шумарије“ који је запосела 

војска. Ја тамо и ми тамо нисмо имали потребу да улазимо, нити смо могли ући 

неовлашћено. Ако смо имали овлашћења, онда смо морали имати посебне исказнице за 

улаз тамо. Дакле, то је војни објекат, војна полиција која ограничава, тамо је војска, 

тамо је команда 108. бригаде и тамо крим.полиција цивилна, пазите, цивилна. Ја сам 

строго водио и увек водио рачуна шта су послови цивилне полиције, шта су послови 

војне полиције, шта је посао крим.службе, а шта је посао војне криминалистичке 
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службе која је касније развила се и наставила тамо.  Дакле, ништа, ниједну просторију, 

ниједна, моји, нисам имао потребе тамо да идем.  

 

Адвокат Ђорђе Дозет: Да ли, претходни сведок је поменуо име да ли случајно 

или не, које је исто као и Ваше презиме, Фазловић Ферид. Да ли Вам је познато то 

лице? 

 

Сведок Новалија Фазловић:  Фазловић Ферид је мој рођени брат млађи. Он је 

био начелник Државне безбедности у Брчком до пред рат. Пред сами рат, дошло је до 

реорганизације Службе државне безбедности и њихов центар у Тузли  је укинуо 

шефовско место у Брчком и он је остао, без позиције шефа. Али је остао у оперативи и 

он се, колико се ја сећам, он није исти дан када сам ја дошао у Рајић, није он дошао там, 

придружио се тим колегама. Колико се ја сјећам, он је не знам колико дана, али нешто 

касније се нашао са Решидом и са тим колегама и наставио послове Државне 

безбедности. Касније, негде 1993.,ја мислим 1994. године, 1995., он је поново 

постављен за руководиоца некакве групе за подручје више опптина док није отишао 

негде 1996. или 1997. године у пензију. И то је отишао врло млад, са двадесет година 

стажа и овај, напустио Службу државне безбедности. Дакле, итекако знам ко је. Била би 

глупост да ја не знам, а рођени ми је брат.  

 

Адвокат Ђорђе Дозет: Да ли је Ферид Фазловић у периоду мај-јуни био шеф 

Оперативне групе Државне безбедности Горњи Рахић? 

 

Сведок Новалија Фазловић:  Ја колико знам, није, ја колико знам ннје. Јер он 

није био шеф ни у Брчком када је почео рат. Дакле, због ове реорганизације и укидања 

шефовске позиције Детачмана у Брчком, он више није био шеф.  Према томе, није био 

шеф ни у Горњем Рахићу. Касније, пазите, касније, ја говорим касније, 1993., 1994. 

1995. он јесте био поново руководилац неке њихове оперативне групе, како су они то 

звали. Али у почетку сигурно прве године није.  

 

Адвокат Ђорђе Дозет: Да ли имате сазнања, да ли је Служба јавне безбедности 

Брчко, односно Горњи Рахић, имала било какву надлежност према објектима и лицима 

у Окрајцима? 

 

Сведок Новалија Фазловић:  Ја мислим да су доле апсолутну надлежност 

имала војна полиција, војна полиција је обезбеђивала круг  касарне, касарну и тај 

објекат. 

 

Адвокат Ђорђе Дозет: Да ли... 

 

Сведок Новалија Фазловић:  Ми нисмо имали притворске јединице. Нама ако 

десило, десило се једном убиство, Oсман је баш радио то убиство, четовороструко ако 

је био неко за притвора, тај је ишао у Тузлу у затвор.  

 

Адвокат Ђорђе Дозет: А реците ми, да ли Вам је познато лице именом 

Навловић Александар? 

 

Сведок Новалија Фазловић:  Ја сам за то лице чуо касније, чини ми се да је 

имао надимак Сликар. Ни њега, ни она остала лица која се спомињу нисам познавао. Ја 

сам једино познавао Радушић Миленка. Он је као малолетник извршио једну крађу 
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пазара из продавнице преко пута куће где је становао. Ја сам га обрађивао. Он није био 

кривично одговоран јер је био млађи од четрнаест година. Дакле, тог Радушића сам 

знао, али га нисам срео, нити сам га видео, нити сам имао потребу, нити је ико од мене 

тражио да ја са њим разговарам.  

 

Адвокат Ђорђе Дозет: Да ли сте познавали лице или познајете лице Тодић 

Васиљко? 

 

Сведок Новалија Фазловић:  Тодић Васиљко чујем, прочитао сам кроз папире, 

тај редом господин спомиње кога год зна горе у Рахићу да је био у војсци или у 

полицији, да су га тукли. Ја га животом никад ни срео, ни чуо, ни видео нисам или чуо 

јесам преко ових папира и тих пријава и квази пријава током и после рата. Ја можда сам 

га на улици некад и видео и срео, али ја не знам уопште ко је тај човек.  

 

Адвокат Ђорђе Дозет: Да ли Вам је познато лице Симић Радо? 

 

Сведок Новалија Фазловић:  И тог човека не знам. Само сам видео кроз ове 

све папире, не знам, не знам стварно ниједног. Од свих њих четири, значи само 

Радушића тог малог сам знао. 

 

Адвокат Ђорђе Дозет: Да ли сте у периоду мај-јуни имали било какав контакт 

са тим Радушићем? 

 

Сведок Новалија Фазловић:  Ни са једним од њих ја нисам имао никакав 

контакт. Мени је доста било проблема овамо што је требало да ради крим.служба и 

цивилна полиција, да се не бакћем са војним заробљеницима и затвореницима и тако 

даље.  

 

Адвокат Ђорђе Дозет: Да ли Вам је познато име Јашаревић Арман? 

 

Сведок Новалија Фазловић:  Јашаревић Армана знам. Једне прилике сам га 

видео у Рахићу у дежурној служби, ушао у маскирној униформи. Знам да је Брчак, из 

Брчког, знам да му је отац у Брчком страдао, убијен и знам колико ја знам, он није био 

припадник резервног састава, него ја претпостављам обзиром да је у униформи, како 

сам га ја доживео тада, да је он био припадник војне полиције. Како се он тамо нашао, 

по оним критеријумима које смо ја и господин Решид Мусић и Саватовић и овај колега 

загоравали су. Он никад није, није он ни требало да уђе у тај састав. Због таквих смо се 

ми и договарали  да нам такви не уђу у састав војне полиције.  

 

Адвокат Ђорђе Дозет: Поменули сте....  

 

Сведок Новалија Фазловић:   И онда знам ону аферу са њим око Јозе Леутара 

и све остале будалаштине које... 

 

Адвокат Ђорђе Дозет: Поменули сте некакав задатак који сте извршавали 

заједно са Османом Османовићем у Хрватској. Да ли можете определити... 

 

Сведок Новалија Фазловић:  Један од задатака. 

 

Адвокат Ђорђе Дозет: Да ли можете определити време када се то дешавало? 
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Председник већа: Није рекао у Хрватској. Када сте рекли, где у Хрватској, који 

задатак? Браниоче, немојте импутирати то стално чините, то сам приметила у 

транскриптима, импутирате оно што није речено. Ја Вас само упозоравам да то не 

чините, јер то је злоупотреба процесних права. Да ли сте некада били у Хрватској са 

Османом Османовићем као што је то покушао да постави питање бранилац? 

 

Адвокат Ђорђе Дозет: Па, бранилац зна да је Жупања у Хрватској, он је 

поменуо да иде у Жупању. 

 

Председник већа: Браниоче. 

 

Опомиње се бранилац адвокат Дозет да не улази у расправу са председником 

већа након што председник већа појашњава питање сведоку. 

 

Изволите.  

 

Сведок Новалија Фазловић:  Дакле, што се тиче овог задатка одласка у 

Хрватску, ту смо ишли ја и Осман. Осман је мени рекао да нас шање Решид и Тахто 

Халил. И рекао нам је да ћемо и ноћити код Тахтиног оца Салке у Гуњу, ако нам буде 

требао тамо конак. Ја не могу тачно да се сетим датума, али знам сигурно и то се може 

лако реконструисати, кад смо се вратили, значи тамо смо били двије ноћи, кад смо се 

вратили, након дан или два Војска Републике  Српске из Крајине је пробила коридор 

босански и ми смо у задњи час прошли коридором Босански Брод испод Модриче до 

Градачца.  

 

Председник већа: Само моменат, само моменат, сачекајте, сачекајте. Да  ли 

можете да нам објасните, зашто Вам је дат задатак који треба да извршите на 

територији Републике Хрватске? 

 

Сведок Новалија Фазловић:  Ја сам рекао, било је некаквих сазнања, да су то 

колеге ове из Државне безбедности дошли до сазнања да у Гуњи има логистички 

центар и да се тамо врше неке малверзације и да би било добро да се оде и оствари увид 

у ту документацију шта то тамо има, колико има, да ли је то са папирима све у реду. И 

ми смо се, кад смо отишли тамо, морали, ја знам шта је професионални рад, не можеш 

ти у другој држави радити а да се не јавиш надлежној станици у Жупањи. Јавили смо се 

њима и тек смо онда ишли кад смо добили дозволу, ишли у контролу. Ми тамо нисмо 

затекли скоро никога, није робе ништа било. Ја мислим задњи камион робе је био на 

једном камиону где је један наш саобраћајац са камионом однекуд возио неко брашно, 

рижу, не знам ни ја, макароне. Ми смо се након тога вратили у Горњи Рахић 

 

Председник већа: Само моменат. Јасно је, то није важно даље што причате. Да 

ли то значи да сте тада били у садејству са Хрватским оружаним снагама? 

 

Сведок Новалија Фазловић:  Апсолутно не. Ми смо се јавили у Станицу јавне 

безбедности у Жупањи. Био је тамо колега некакав по имену и по презимену Мићић 

који је прије рата са нама радио у, на привредном криминалитету у Тузли и он нам је 

био домаћин. Он је рекао нама и ми њему зашто смо дошли и он нам је рекао... 
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Председник већа: Не питам Вас то, не питам Вас то, сачекајте. Да ли то значи 

да.... 

 

Сведок Новалија Фазловић:  Дакле, са војском никаквих контаката нисмо 

имали. 

 

Председник већа: Да ли је Војска БиХ и војска хрватска, да ли су оружане 

формације БиХ и Хрватске тада заједно деловале? 

 

Сведок Новалија Фазловић:  Ја не знам како је војска деловала, ја нисам 

нрипадник војске. Ја сам припадник полиције. Ја знам само када смо... 

 

Председник већа: Па, добро, да ли сте сарађивали са припадницима хрватске 

полиције, да ли сте сарађивали са припадницима српске или неке друге државе или 

само са припадницима хрватске полиције? 

 

Сведок Новалија Фазловић:  То је био само тај један контакт. 

 

Председник већа: А само тада, добро. 

 

Сведок Новалија Фазловић: Када смо легално приступили провери 

документације и стања залиха у том логистичком центру у Жупањи јер је ту пристизала 

помоћ са подручја Западне Европе, хуманитарна помоћ, храна и тако даље. И тада се 

могло проћи још испод Модриче према Градачцу, али сутри дан је тај коридор пресечен 

и ми смо задњи прошли са тим камионом. Сјећам се да ме је возио један колега из 

саобраћајне полиције, Мургуз Пећко, и са њим смо се вратили назад у седиште у Горњи 

Рахић. Осман је поднео извештај тамо Рашиду и Тахти око тога шта смо затекли и ја 

око тога нисам био ништа даље укључен ни инволвиран у тај случај. 

 

Председник већа: Изволите даље, браниоче. 

 

Адвокат Ђорђе Дозет: Ви сте да кажем подобно описали Ваша сазнања о месту 

и улози Османа Османовића у организацијско-формацијској структури полиције у мају 

1992. године, мај-јуни 1992. године. Мене интересује још, да ли полицајац ранга места 

и улоге Османа Османовића је овлашћен ухапсити неко лице, притворити неко лице, 

одредити његово задржавање, притварање или нешто слично? 

 

Сведок Новалија Фазловић:  Да Вам кажем, ја сам имао, то ћу Вам и 

предочити, овај, да нађем овлаштења што смо имали, ми смо имали још у Брчком 

службене легитимације. Зна се која овлаштења има овлаштено службено лице, 

разумете.  

 

Председник већа: Па, добро, не морате да тражите. Ево реците, одговорите на 

питање браниоца. 

 

Сведок Новалија Фазловић:  Дакле, наша овлаштења, ми смо исцрпели из тих 

овлаштења овлашћеног службеног лица још из Брчког. Шта то значи, даље зна се која 

су овлаштења службеног лица. 

 

Адвокат Ђорђе Дозет: Да ли сте могли некога да притворите? 
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Председник већа: Да ли сте могли да притворите неко лице? 

 

Сведок Новалија Фазловић:  Овлаштено службено лице има, ако смо затекли 

неког у извршењу кривичног дела, ми смо затворили Нукић Шабана, баш Осман је  

радио тај случај и спровели га у затвор у Тузлу. Дакле, имали смо та овлаштења. 

 

Председник већа: Добро, изволите даље, браниоче. 

 

Адвокат Ђорђе Дозет: Да ли сте имали право да некога притворите? 

 

Председник већа: Питали сте. 

 

Сведок Новалија Фазловић:   Ми нисмо имали притворску јединицу. Ми ако је 

неко направио кривично дело, он је ишао за Тузлу у затвор.  

 

Адвокат Ђорђе Дозет: Да ли Вам је познато да ли је Осман Османовић било 

које лице било које националности притворио односно одредио његово задржавање на 

Окрајцима? 

 

Сведок Новалија Фазловић:  Мени то није познато, мени то није познато да је 

имао иједан такав случај. А вероватно обзиром да је био једно вријеме у саставу те 

групе, онда ја то не би могао ни знати, да ли је имао, да ли није имао, кога је имао, то ја 

не знам.  

 

Адвокат Ђорђе Дозет: Да ли сте некада присуствовали некаквој, да кажем, 

незаконитој или нечасној радњи коју чини припадник криминалистичке полиције на 

територији Окрајака? 

 

Сведок Новалија Фазловић:  Ја на Окрајцима тога нисам никад видео, нити 

сам био. Било је некаквих сазнања касније да су ови припадници ХОС-а тамо вршљали, 

правили одређен неред. Ја сам имао директан један контакт негде, негде око 20. маја, 

када су двојица припадника ХОС-а физички злостављали, тукли Момира Зеца и ја 

прилазим њима, около свијег гледа, с чуђењем и питам, шта је то, ко је. Овај ми један 

од ових каже: „Четник“. Тада сам ја сконтао и видео сам код њега овај бивше ЈНА 

сивомаслинасту мајицу и кажем, водите човека у касарну, има начелник безбедности 

тамо, нека човек обави разговор, а никакво малтретирање тог човека немојте да радите. 

За дивно чудо верујте да су ме послушали, да ли тада они нису знали ко сам ја, шта сам. 

Ја сам био у цивилу. Нас право да вам кажем, у почетку та полиција није пуно, 

мештани, грађани и тако даље, нарочито те предратне кадрове нису ни уважавали, али 

су ме ови послушали. Ја се вратим у станицу и питам, је ли доведен. 

 

Председник већа: Добро, није битно, није предмет расправљања. Изволите даље 

са питањима, браниоче. 

 

Адвокат Ђорђе Дозет: С обзиром да сте рекли да сте Ви били у цивилу? 

 

Сведок Новалија Фазловић:  Да. 
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Адвокат Ђорђе Дозет: Да ли се сећате како је одевен у том периоду био Осман 

Османовић? 

 

 Сведок Новалија Фазловић:  И Осман и ја, ми, ја само један дан... 

 

Председник већа: Само моменат, молим Вас. 

 

Сведок Новалија Фазловић:  Имао маскирни прслук. Увек у цивилном оделу. 

 

Председник већа: Добро.  

 

Сведок Новалија Фазловић:  И Осман и ја. 

 

Председник већа: Тако, одговорите на питање кратко и јасно, не морате да 

ширите приче. Изволите даље, браниоче. 

 

Сведок Новалија Фазловић:  Апсолутно у цивилном. 

 

Адвокат Ђорђе Дозет: Да ли се сећате можда како је одевен у том периоду био 

Тахто Халил? 

 

Сведок Новалија Фазловић:  Мени се чини почетком рата да сам ја њега видео 

у униформи, виђао у униформи маскирној. 

 

Адвокат Ђорђе Дозет: Ја немам више питања. Само имам предлог. 

 

Председник већа: Добро, изволите, тужиоче, питања. Седите браниоче, 

предлог, сачекајте, има право и тужилац да поставља питања. Седите.  

 

Заменик тужиоца за ратне злочине:  Заменик тужиоца Душан Кнежевић. 

Занима ме, да ли је у то време постојао логор у Горњем Рахићу за заробљена лица? 

 

Сведок Новалија Фазловић:  Нисам разумео питање. Молим Вас поновите. 

 

Заменик тужиоца за ратне злочине:  У то време када сте Ви били тамо, мај-

јуни месец 1992. године, да ли је у Горњем Рахићу постојао логор за заробљена лица? 

 

Сведок Новалија Фазловић:  Ја колико знам у Рахићу на Окрајцима и на 

другим местима, ми никад нисмо имали простора ни било каквих услова, нити знам да 

је то војска имала, икакав логор. Постојала је некаква просторија у којој су та неколико 

лица која је војска приводила и задржавала на Окрајке. Али ја тамо никад нисам био и 

не знам ни где је та просторија, ни  како изгледа, нити сам икад икоме тамо пришао. А 

о некаквим логорима, ја појма немам да је, нити је имао. Знате, то је једна зграда доле 

ресторан, горе собе, овај, тамо помоћне зграде, радионица и тако даље. Не знам где би 

ту могао бити логор. 

 

Заменик тужиоца за ратне злочине:  Јел било тамо икаквих заробљених лица? 

Рекли сте да војска то држи или већ држи, хапси. Ко њих хапси, ко лица та хапси, ко их 

лишава слободе, да ли знате? 
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Сведок Новалија Фазловић: Ја сам чуо да, ево видим ова четири лица што су 

спомињана, да је међу њима и тај Радишић био са мном. Ја тамо нисам ни са ким 

контактирао, нити сам имао потребе да контактирам.  

 

Заменик тужиоца за ратне злочине:  Да ли знате, ко та лица хапси, господине? 

 

Сведок Новалија Фазловић:  Војска, то мене није интересовало. 

 

Председник већа:  Сачекајте, морате да саслушате питање, а не да дајете 

одговор на оно што нисте питани. Саслушајте питање тужиоца. Питао је, ко та  лица 

хапси, је ли тако? 

 

Заменик тужиоца за ратне злочине:  Тако је. Да ли чујете добро? 

 

Председник већа: Питала сам га, каже да чује. 

 

Сведок Новалија Фазловић:  Слабо се чује, молим Вас мало гласније. 

 

Заменик тужиоца за ратне злочине:  Да ли ме чујете? 

 

Сведок Новалија Фазловић:  Да 

 

Заменик тужиоца за ратне злочине:  Добро. Е, ко хапси та лица, ко, које 

јединице, које формације? 

 

Сведок Новалија Фазловић:  Ја Вас чујем са прекидом, не разумем уопште 

питање. 

 

 Судија Основног суда Брчко Дистрикта БиХ: Ко је хапсио та лица? 

 

Заменик тужиоца за ратне злочине:  Па, вероватно на линији у борбеним 

дејствима, шта ја знам, на пунктовима, не знам. 

 

Заменик тужиоца за ратне злочине:  На каквим пунктовима? 

 

Сведок Новалија Фазловић:  Биле су некакве у почетку, првих дана били су на 

све стране некакви пунктови, шта ја знам. 

 

Заменик тужиоца за ратне злочине:  Ко држи пунктове? Које формације држе 

пунктове? 

 

Сведок Новалија Фазловић:  Па, не знам, то су оне сеоске некакве барикаде 

некакве, шта ја знам ко је био. 

 

Заменик тужиоца за ратне злочине:  Која војска то држи? 

 

Сведок Новалија Фазловић:  Молим? 

 

Заменик тужиоца за ратне злочине:  Која војска то држи, које формације то 

држе или параформације? Ко вама доводи те људе? 
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Сведок Новалија Фазловић:  Ја не знам да ли је то припадало икаквој 

формацији. Мени се чини да су то били више мјештани који су на одређен начин 

контролисали ко улази и излази из села и тако даље  

 

 Заменик тужиоца за ратне злочине:  Па, јел ти мештани хапсе те људе и 

доводе код вас? 

 

Сведок Новалија Фазловић:  Не разумем. 

 

Заменик тужиоца за ратне злочине:  Кажете да су на тим пунктовима били 

мештани који су контролисали ко улази и ко излази, је ли тако? 

 

Сведок Новалија Фазловић:  Колико сам ја видео на једном месту чини ми се 

на улазу у (неразумљиво....02.05.57...), када сам ја пролазио 04. маја, не 04., 02. маја, 

сам видео да су то неки мештани ненаоружани или је понеко од њих имао нешто од 

ловачког оружја. Мештани који су, ето тако пратили контролу, остваривали некакав 

увид ко улази и ко излази, шта ја знам. 

 

Заменик тужиоца за ратне злочине:  Па, јел ти који врше контролу? 

 

Сведок Новалија Фазловић:  Али без униформи, без некаквог система и 

организације, колико сам ја видео. 

 

Заменик тужиоца за ратне злочине:  Па, јел они доводе те људе који су им 

сумњиви или како долазе ти људи код вас? 

 

Сведок Новалија Фазловић:  Ја, код нас у крим.служби и горе у Рахићу у 

станици не знам да је један доведен. 

 

Заменик тужиоца за ратне злочине:  Нико није дошао? 

 

Сведок Новалија Фазловић:  Па, не знам. 

 

Заменик тужиоца за ратне злочине:  Па, шта сте Ви радили сво то време тамо? 

 

Сведок Новалија Фазловић:  Ја нисам присуствовао, нити сам сазнао, нити сам 

видео, нити сам био назочан иједном случају. 

 

Заменик тужиоца за ратне злочине:  Не знате ко хапси те људе? 

 

Сведок Новалија Фазловић:  Ако хапси, ако хапси, онда то може бити само 

доле војна полиција или војска на линији. Да Вам кажем, у почетку је линија била 

пропусна. 

 

Заменик тужиоца за ратне злочине:  Да ја Вама нешто кажем, господине. 

 

Сведок Новалија Фазловић:  Из Брчког овамо на слободну територију и 

слободну територију из Рахића у Брчком. Није то било баш компактно повезано и 

строго надзирано. 
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Заменик тужиоца за ратне злочине:  Господине чујте ме само, хало?  

 

Сведок Новалија Фазловић:  Повезна линија. 

 

Председник већа: Сачекајте само да чујете питање. 

 

Заменик тужиоца за ратне злочине:  Ми смо у досадашњем току поступка 

саслушали, испитали велики број лица. И од њих смо дознали те податке које Вам ја 

сада покушавам кроз питање да формулишем и да Вас питам, да ми Ви одговорите. Они 

су нам рекли да је постојало више пунктова на путу где се заустављају лица, 

безбедносно интересантна, доводе у Горњи Рахић и онда буду предмет обраде 

криминалистичке или овај безбедносне или тако даље. Ја Вас питам, да ли знате, ко та 

лица доводи, одакле из доводи, пошто словите као човек који је тамо први човек 

криминалистичке службе? То Вас питам. 

 

Сведок Новалија Фазловић:  Да Вам кажем. 

 

Заменик тужиоца за ратне злочине:  Кажите. 

 

Сведок Новалија Фазловић:  Не видим и не знам, ни за један такав случај да је 

неко доведен у крим.службу, па чак ни доле дежурном у полицију, иједан једини 

случај. Ја за то не знам. 

 

Заменик тужиоца за ратне злочине:  А да ли знате да ли је тако неки случај 

доведен... 

 

 Сведок Новалија Фазловић:  Нити сам ја видео иједан такав случај. 

 

Заменик тужиоца за ратне злочине:  Господине, чујте ме шта Вас питам, па ми 

реците, знам, не знам. Да ли знате за такав неки случај да је Државна безбедност, 

Оперативна група Државне безбедности у Рахићу да њима буде доведен неко 

безбедносно интересантно лице са неког од тих пунктова? Знате или не знате? 

 

Сведок Новалија Фазловић:  Не знам. 

 

Заменик тужиоца за ратне злочине:  Не знате. 

 

Сведок Новалија Фазловић:  Уопште шта ради Државна безбедност, не знам 

нити ме интересује. Ја имам своју зону одговорности и свој део послова који са људима 

које смо ангажовали, одрађујемо.  

 

Заменик тужиоца за ратне злочине:  Значи, не знате шта ради Државна 

безбедност у Горњем Рахићу, а знате да су Галиб и Осман били Османовић у  тој 

Државној безбедности? Како то? 

 

Сведок Новалија Фазловић:  Да, али су они мени колеге. Нисам ја њима 

надређени. И они су ако су отишли тамо са тим колегама из Државне безбедности они 

тамо одрађују те послове. 
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Заменик тужиоца за ратне злочине:  Значи, знате нешто о томе ипак је ли 

тако? 

 

Сведок Новалија Фазловић:  Па, нису они мени дужни да полажу рачуне шта 

они тамо раде, нити ја њима. Ми смо колеге у истом рангу. 

 

Заменик тужиоца за ратне злочине:  Добро. А зашто онда Ви тражите да се 

они врате код Вас назад ако сте у истом рангу? У ком својству Ви тражите да се они 

врате назад ако сте у истом рангу? Како Ви можете да тражите да се они врате назад 

ако сте Ви у истом рангу? 

 

Сведок Новалија Фазловић: Па, нама је, ја Вама кажем, нама је шеф, нама је 

речено да нам је Шефко Калопер  шеф, после Шефке Крндељ, па после Крндеље ја 

долазим. У том периоду ми имамо шефа, али немамо га, на папиру га имамо, нема га на 

терену, нема га ту да га ја осетим, да га ја видим, да се консултујем са њим.  

 

Заменик тужиоца за ратне злочине:  Па, јесте Ви тај шеф? Јесте Ви тај шеф? 

 

Сведок Новалија Фазловић:  Нисам, молим? 

 

Заменик тужиоца за ратне злочине:  Јесте Ви тај шеф тада? 

 

Сведок Новалија Фазловић:  Ма, нисам, Калопер Шефко је шеф крим.службе, 

први, други је Крндељ Иван, трећи сам ја. 

 

Заменик тужиоца за ратне злочине:  Па, како онда Ви тражите да се врате код 

вас Осман и Галиб ако нисте шеф? У ком својству Ви то тражите? 

 

Сведок Новалија Фазловић:  Па, колега треба, колеге смо. Ајмо овамо да 

радимо, овамо има посла, овамо позванији да помогнемо.  

 

 Председник већа: Само моменат. Кажете, само моменат... 

 

Сведок Новалија Фазловић:  Не могу да се петљам у рад службе која није наша 

служба 

 

Председник већа: Само моменат. Кажете, овамо има  посла, само моменат. 

 

Сведок Новалија Фазловић:  Јер служба Државне безбедности, то је посве 

други орган 

 

Председник већа: Сачекајте. Кажете овамо има посла. Који посао, можете да 

нам конкретизујете, о ком послу се ради? 

 

Сведок Новалија Фазловић:  Послови криминалистичке службе. 

 

Председник већа: Шта то подразумева? 

 

Сведок Новалија Фазловић:  Све послове безбедности овамо, ево рекао сам. 
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 Председник већа:  На пример. 

 

Сведок Новалија Фазловић:  Када смо радили идентификацију. Следећих је 

послова било, низ послова. 

 

Председник већа: Осим идентификације, који су други послови? 

 

Сведок Новалија Фазловић:  Прво, радили смо прву пријаву коју смо написали 

негде око 01. јуна било је силовање једне жене српске националности. 

 

 Председник већа: Па, шта сте Ви конкретно радили? Шта сте Ви, Ви као 

Новајлија Фазловић радили? 

 

Сведок Новалија Фазловић:  Па, ето обрађујемо та кривична дела.  

 

Председник већа: Како сте обрађивали? Јесте испитивали, саслушавали, 

вршили анализе? 

 

Сведок Новалија Фазловић:  Колеге које су радиле, они су радиле, рецимо ја 

нисам обрађивао ту жену, то силовање. Али су колеге радиле. 

 

Председник већа: Шта сте Ви по струци? 

 

Сведок Новалија Фазловић:  Знам да је та жена вођена у Сребреницу у логор. 

 

 Председник већа: Сачекајте, шта сте Ви по струци? 

 

Сведок Новалија Фазловић:  Молим? 

 

Председник већа: Шта сте по струци, коју сте школу завршили? 

 

Сведок Новалија Фазловић:  Ја сам завршио Вишу педагошку, а после сам 

студирао на Факултету организационих наука у Београду. 

 

 Председник већа: Дакле, шта сте Ви могли да радите у оквиру 

криминалистичке службе? Који сте посао могли да обављате, имајући у виду шта сте 

завршили? 

 

Сведок Новалија Фазловић:  Не разумем питање. 

 

Председник већа: Па, које сте радње радили, које сте послове радили у оквиру 

криминалистичке службе? Да ли сте вршили анализе, испитивали? 

 

Сведок Новалија Фазловић:  Искључиво највише дела општег криминалитета. 

 

Председник већа: А шта сте конкретно радили у односу на дела општег 

криминалитета? 

 

Сведок Новалија Фазловић: А онда сам радио дела привредног 

криминалитета. То је била подела, још у Брчком, па и горе. 
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Председник већа: А које сте радње радили, форензику, испитивање, шта сте Ви 

конкретно, Ви као Ви радили? 

 

Сведок Новалија Фазловић:  Испитивање, форензика ради то што ради. 

 

Председник већа: Дакле, Ви сте били инспектор који сте испитивали? 

 

Сведок Новалија Фазловић:  Не разумем до краја Ваше питање. Инспектор 

има своје овласти. Ја сам радио послове општег криминалитета. Значи дела општег 

криминалитета, провале, крађе. 

 

Председник већа: Па, које послове, нисте нам рекли. 

 

Сведок Новалија Фазловић:  Разбојништа, чак и убиства.  

 

Председник већа: Добро, у вези убиства, шта Ви конкретно радите?  Да ли 

вршите обдукцију, да ли вршите увиђај или испитујете лица? 

 

Сведок Новалија Фазловић: Радим на расветљавању дела општег 

криминалитета. Дакле, ја радим на општем криманлитету, на расветљавању и сузбијању 

кривичних дела општег криминалитета. 

 

Председник већа: Добро, очигледно Ви не желите да се изјасните на то. Ја не 

могу на силу да Вас натерам. Ја сам питала, шта Ви радите, да ли вршите форензику, да 

ли сте трасолог? 

 

Сведок Новалија Фазловић: Не, форензику ради крим.техничар. 

 

Председник већа: А шта Ви радите, шта Ви радите? 

 

Сведок Новалија Фазловић:  Ја обављам разговор. 

 

Председник већа: Па, то Вас питам. Дакле, само разговор, испитивање? 

 

Сведок Новалија Фазловић:  Ја прикупљам у форми разговора чињенице за 

расветљавање кривичног дела.  

 

Председник већа: Изволите даље, тужиоче. 

 

Заменик тужиоца за ратне злочине:  Јесте разговарали са тим Радушић 

Миленком кога кажете да познајете од раније? Да ли сте са њим разговарали у Горњем 

Рахићу? 

 

Сведок Новалија Фазловић:  Нисам разговарао са њим, али га знам. Јесам 

разговарао са њим прије рата када је извршио то кривично дело крађе пазара дневног из 

продавнице. Али је био малолетан, испод четрнаест година и није дете кривично 

одговорно. И од тада га знам.   

 

Заменик тужиоца за ратне злочине:  Јесте са њим разговарали у Расаднику? 
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Сведок Новалија Фазловић:  Али нисам га никад видео, нити сам контактирао. 

 

Председник већа: Сачекајте, саслушајте питање. 

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: Јесте разговарали са Миленком 

Радушићем у Горњем Рахићу у мају и јуну 1992. године? 

 

Сведок Новалија Фазловић:  Не. 

 

Заменик тужиоца за ратне злочине:  Да ли познајете Радоша Грбовића из 

Брчког? 

 

Сведок Новалија Фазловић:  Радоша Грбовића, била су двојица браће. 

 

Заменик тужиоца за ратне злочине:  Да, то су два брата рођена, близанца. 

Слушајте ме, хало. 

 

Сведок Новалија Фазловић:  Дакле, знао сам ту браћу Грбовић. 

 

Заменик тужиоца за ратне злочине:  Јесте познавали Радоша Грбовића? 

 

Сведок Новалија Фазловић:  Дакле, јесам познавао. 

 

Заменик тужиоца за ратне злочине:  Јесте са њим  разговарали у Горњем 

Рахићу, јесте га видели тамо? 

 

Сведок Новалија Фазловић:  Молим? 

 

Заменик тужиоца за ратне злочине:  Да ли сте видели Радоша Грбовића у 

Горњем Рахићу у мају и јуну 1992. године? 

 

Сведок Новалија Фазловић:  Ја га нисам видео. 

 

Заменик тужиоца за ратне злочине:  Нисте га видели? 

 

Сведок Новалија Фазловић:  Ја га нисам видео. Не значи да није био горе, али 

је маса света горе била коју сам видео. 

 

Заменик тужиоца за ратне злочине:  А шта ће он тамо у Горњем Рахићу? 

 

Сведок Новалија Фазловић:  Молим? 

 

Заменик тужиоца за ратне злочине:  Откуд он у Горњем Рахићу? Што би он 

био тамо? 

 

Сведок Новалија Фазловић:  Не знам, нисам га видео и не знам откуд. 

 

Заменик тужиоца за ратне злочине:  Па, кажете да је била маса људи тамо, да 

је можда био и он. Зашто би он био тамо горе? 
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Сведок Новалија Фазловић:  Нисам разумео питање. 

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: Да ли познајете Ненада Боројевића? 

 

Сведок Новалија Фазловић:  Не знам ко је то. 

 

Заменик тужиоца за ратне злочине:  Да ли познајете Ранка Боројевића? 

 

Сведок Новалија Фазловић:  Ранка Боројевића? Тога знам. 

 

Заменик тужиоца за ратне злочине:  Ко је то? 

 

Сведок Новалија Фазловић:  Он је из Брчког, знам Ранка Боројевића. 

 

Заменик тужиоца за ратне злочине:  Да ли је имао брата Ненада Боројевића? 

 

Сведок Новалија Фазловић:  Јесте. 

 

Заменик тужиоца за ратне злочине:  Јесте разговарали са њим у Горњем 

Рахићу? 

 

Сведок Новалија Фазловић:  Не знам да сам ја икад са Ранком разговарао. 

Јесам разговарао чини ми се са његовом сестром једне прилике, не знам, вероватно 

после рата. 

 

Заменик тужиоца за ратне злочине:  Јесте разговарали са Ненадом како му 

беше име, сад сам заборавио, сада ми је преко речи, Боројевићем у Горњем Рахићу тада, 

мај, јуни 1992.? 

 

Председник већа: Тужиоче, морате само да будете конкретнији. Зашто су ово 

питања битна имајући у виду... 

 

Заменик тужиоца за ратне злочине:  Сад ћу одмах да кажем. 

 

Председник већа: Имајући у виду шта се Осману Османовићу ставља на терет? 

 

Заменик тужиоца за ратне злочине:  Добро. 

 

Председник већа: Морам да Вас прекинем. 

 

Заменик тужиоца за ратне злочине:  Одговорићу одмах, само да се успостави 

веза.  

 

Председник већа: Да ли можемо да успоставимо везу пошто је прекинута?  

Добро, видимо се, чујемо се. 

 

Заменик тужиоца за ратне злочине:  Да ли се чујемо? 

 

Председник већа: Чујемо се. 



 58 

 

Заменик тужиоца за ратне злочине:  Овако. Рекао је сведок да познаје Армана 

Јашаревића. Арман Јашаревић је лице које је у досадашњем току поступка испитивано 

и у фази истражног поступка и у фази главног претреса. Оно је поменуло да је те 

прилике у Горњем Рахићу су била присутна лица чија сам имена сада споменуо и да је 

овај како се зове, та лица, и да су та лица била у контакту са овим сведоком, односно са 

Вама, Ви сте Новалија Фазловић, овај сва та три лица која сам навео и да сте Ви били у 

контакту са њима. Зато сам ја питао да ли познајете та лица, да ли сте чули за њих и да 

ли сте били у контакту са њима. Е, то је био разлог.  

 

Председник већа: Добро. Имате ли још питања, тужиоче? 

 

Сведок Новалија Фазловић:  Не знам ја, ја сам рекао да Армана Јашаревића 

познајем и како га познајем.  

 

Заменик тужиоца за ратне злочине:  Али он је рекао како Вас доводи у везу са 

тим. Зато сам Вас ја питао.  

 

Сведок Новалија Фазловић:  Не знам ја шта је он изјављивао. Не би ме 

изненадило било шта да каже. 

 

Заменик тужиоца за ратне злочине:  Шта радите Ви данас,  чиме се бавите 

данас? 

 

Сведок Новалија Фазловић:  Пензионер сам ја, у пензији већ петнаест година. 

 

Заменик тужиоца за ратне злочине:  Да ли радите у невладиној организацији 

„Породица жртава Брчког“? Да ли сте тамо ангажовани? 

 

Сведок Новалија Фазловић:  Радио сам овај пет година одмах после 

пензионисања. А већ десетак година нисам тамо активан. 

 

Заменик тужиоца за ратне злочине:  Сведок Арман Јашаревић нам каже да сте 

Ви са Османом Османовићем окривљеним и са Галибом Хаџићем учествовали у свим 

тим тамо испитивањима у Горњем Рахићу затворених лица, између осталог и тог 

Радушић Миленка и тако даље? Је ли то тачно или није?  

 

Сведок Новалија Фазловић:  Ја не знам шта је он говорио. Ја знам да је 

апсолутна лаж. Ја сам њега само једном приметио да је дошао доле у дежурну службу у 

маскирној униформи. Њега никад више ни видео ни чуо нисам. После сам сазнао да је 

био ангажован у војној полицији и да је након месец, два дана, не знам колико се 

задржао у Рахићу, да је отишао наводно на лечење негде на запад. 

 

Заменик тужиоца за ратне злочине:  Да ли знате, ко је Хазим Мујкић? Да ли 

знате ко је тај човек? 

 

Сведок Новалија Фазловић:  Не знам.  Хазим Мујкић? Не знам ко је. 

 

Заменик тужиоца за ратне злочине:  Овај што је дошао човек са Вама данас. 
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Сведок Новалија Фазловић: А Хазим Мујкић? Схватио сам да је, Хазим 

Мујкић, како да не, знам, колега који је био мало пре мене. А иначе припадник 

Државне безбедности прије рата. 

 

Заменик тужиоца за ратне злочине:  Видите, тај сведок који је саслушаван пре 

Вас је сада мало пре рекао да је Ваш млађи брат тада био руководилац Оперативне 

групе Државне безбедности у Горњем Рахићу. А Ви кажете да није. Шта  је сада тачно? 

 

Сведок Новалија Фазловић: Па и ја кажем да је био, али кад, '93., '94., '95. '92. 

да је био ја то сигурно не знам, а на крају крајева може се проверити, а знам сигурно да 

сам више пута разговарао са њим и да сам добио од њега такво објашњење да он није 

био руководилац, да је била реорганизација те државне безбједности и да је он био само 

оперативац, а касније да је био шеф те оперативне групе да. 

 

Заменик тужиоца за ратне злочине:  Е, видите, исто тако он сад мало пре рече 

да Халил Тахто није био руководилац тада оперативне групе државне безбедности. 

 

Сведок Новалија Фазловић: Ја то не знам. 

 

Заменик тужиоца за ратне злочине:  Немам више питања. Немам више питања. 

 

Сведок Новалија Фазловић:  Овај, Тахто је био руководилац касније, мој 

начелник, после Стјепана Филиповића је он дошао, после Тахта је дошао Мисо Хасерић 

и тако даље, а Тахто мени није дао ниједан задатак. Ја сам само од Османа сазнао да нас 

Тахто и Решид шаљу у ову Жупању у контролу. 

 

Заменик тужиоца за ратне злочине:  Немам питања. 

 

Председник већа:  Немате других питања. Добро. Да ли неко има неко накнадно 

питање? Немате. Да ли имате нешто да изјавите што Вас нисмо питали а сматрате да је 

од значаја? 

 

Сведок Новалија Фазловић:  Па, ја сам на почетку рекао да ја изванредно 

добро Османа познајем. Ја заиста, тврдим Вам, да никад нисам... 

 

Председник већа:  Добро. Само моменат. То су Ваши утисци, Ваши субјективно 

мишљење о Осману Османовићу. Сада није моменат за то, Ви се као сведок 

изјашњавате на околности које је предложио бранилац, имамо и другачије изјаве. Да ли 

познајете неко од ових лица, пошто су они живели у Брчком: Александар Павловић, 

Миленко Радушић, Васиљко Тодић, Радо Симић? 

 

Сведок Новалија Фазловић:  Ја сам Вам рекао да само Миленка Радушића 

знам, ове остале ја не знам и рекао сам Вам какав и кад сам имао контакт с њим. Дакле, 

с њим као малолетником пошто сам радио на провалним крађама открио сам да је тај 

пазар укро. После рата сам кад сам се вратио у полицију Дисктрита у Брчком сам се с 

њим срео на ходнику и поздравили се.  

 

Председник већа:  Добро. Арман Јашаревић тврди да сте Ви данас члан 

Удружења несталих и насилно одведених и убијених Бошњака, да ли је то тачно? 

 



 60 

Сведок Новалија Фазловић:  Данас не, али пет година иза рата кад је 

формирано то Удружење... 

 

Председник већа:  Дакле, до када сте били члан? 

 

Сведок Новалија Фазловић:  Ја сам 31. маја 2004. отишо у пензију, после мог 

пензионисања тамо 2005. године сам се активирао, добио решење да се ангажујем у том 

Удружењу несталих и био сам активан тамо пет година. 

 

Председник већа:  Добро. 

 

Сведок Новалија Фазловић:  А задњих десет година тамо нисам активан и 

тамо не... 

 

Председник већа:  Да ли је у време у овом периоду мај-јун '92. године да ли су у 

Горњем Рахићу били Зекерија Мујкановић и Карамеић Селим? Да ли су Вам позната та 

лица? 

 

Сведок Новалија Фазловић:  Зекерија Мујкановића тадашњег главног тужиоца 

ја сам отишо кући и ја му понудио да дође код нас да ради у Крим.служби, по наређењу 

и по налогу по упутствима Решида Мусића и добро се сјећам то је било негде око 20. 

маја. Сутра дан је тај човек дошао код нас у Крим.службу и рекао ми „Ти си први који 

је нешто понудио, ја знам да негде морам бити ангажован и стављам се на 

располагање“. Био је годину дана колега, врло кратко вријеме сам му био и шеф, а онда 

је од нас отишо за председника суда. Од мјеста председника суда у Маочи дошао је 

овде за главног тужиоца и ту је и дан данас. 

 

Председник већа:  Кажете био Вам је шеф, када? 

 

Сведок Новалија Фазловић:  Селима Карамеића исто тако, да Вам кажем, 

питали сте ме за Селима. Селима знам, он је дошао у размену негде, мислим да је то 

било почетком '93. горе у Рахић и радио је нешто правне послове при команди. Касније 

је дошао у Брчко за судију, сад је у ВСТВ-у у Сарајеву. 

 

Председник већа:  Да ли Вам је познато где су они тада радили у мају, јуну '92. 

године, да ли у Горњем Рахићу или у Окрајцима њих двојица? 

 

Сведок Новалија Фазловић:  Дакле, Зекерија Мујкановић до 19.-20. маја није 

био нигде ангажован. Ја га налазим код куће и нудим му да дође у Крим.службу и он 

долази сутрадан. 

 

Председник већа:  И где седи тамо? Где ради? 

 

Сведок Новалија Фазловић:  Па, ми смо имали једну просторијицу, мало пре 

сам Вам објашњавао, у просторијама Земљорадничке задруге у Рахићу у приземљу је 

дежурна служба, на спрату је једна просторија где ми спавамо као сардине поредани, а 

у другој једној малој простори три са три, тако, једна мала просторијица на спрату је 

била дата нама на располагање Крим.служби. Дакле, ми смо ту. 

 

Председник већа:  Да ли је то локалитет Расадник? 
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Сведок Новалија Фазловић:  У Расаднику, нит смо имали просторије нит он, 

ни ја, шта ћемо ми тамо? 

 

Председник већа:  Нисте тамо одлазили? А кажите ми Тахто Халил, шта је он 

радио? Тахто Халил шта је радио у том периоду? 

 

Сведок Новалија Фазловић:  Ко? 

 

Председник већа:  Тахто Халил. 

 

Сведок Новалија Фазловић:  Тахто Халил је био тамо при овој групи државне 

безбједности. Он у том периоду није имао овамо с нама у цивилној полицији никакав 

контакт. Он је касније, након Стјепана Филиповића дошао нама за начелника. Касније. 

Дакле, то је могло бити иза Нове године, почетком '93., дошао је нама, јер је дошло до 

раздвајања бригаде. Стјепан Филиповић више није заменик команданта и тако даље. Он 

је отишао после за Хрватску и дан данас је тамо, а Тахто Халил долази нама за 

начелника Станице у Горњем Рахићу. 

 

Председник већа:  Када? 

 

Сведок Новалија Фазловић:  Ја мислим да је то негде било одма иза Нове 

године '92. на '93. 

 

Председник већа:  '92. или '93., када је постао Ваш начелник? 

 

Сведок Новалија Фазловић:  Не знам тачно. 

 

Председник већа:  Не знате? 

 

Сведок Новалија Фазловић:  Не знам тачно кад је, али мислим да је то било 

иза Нове године кад се бригада раздвојила... 

 

Председник већа:  Да ли у време када отпочиње рат у Брчком? 

 

Сведок Новалија Фазловић:  Нисам разумио, извините? 

 

Председник већа:  Да ли у време када почиње рат у Брчком, када почињу 

оружани сукоби? 

 

Сведок Новалија Фазловић:  Ја? 

 

Председник већа:  Да ли у то време он Вама постаје шеф или касније? '92. или 

'93., која година? 

 

Сведок Новалија Фазловић:  '93. он је нама... 

 

Председник већа:  '93., добро. Немам других питања. Да ли можемо да 

отпустимо сведока? Изволите оптужени? 

 



 62 

Оптужени Осман Османовић: Ја ћу врло кратко, само једно питање. 

 

Председник већа:  Изволите. 

 

Оптужени Осман Османовић:  03. мај '92. године, недеља, гдје сте били? 

 

Сведок Новалија Фазловић:  Ја сам 03. маја '92. био у Исламовцу где ми је 

била смјештена у породичној очевој кући супруга са двоје дјеце, родитељи, браћа, 

снахе, пуна кућа, 45 родбине, фамилије се сјардало у једну кућу, сеоска кућа мала, 

мушкарци у приземљу, жене горе на спрату и тако даље. Дакле, 03. маја у Исламовцу, 

04. маја у Станици у Рахићу. 

 

Оптужени Осман Османовић:  Везано за то прво питање, подпитање, а да ли 

сте, односно да ли си Новалија касније чуо 03., 04. и тако даље, маја, да је једна група 

полицајаца била у Брчком, односно... 

 

Председник већа:  ОДБИЈА СЕ одговор на ово питање. Ви већ дајете одговор 

на постављено питање. Ово је Ваш сведок, не може сугестивно, не може унакрсно 

испитивање,  ово је сведок који је предложио Ваш бранилац, а Ви сте поставили питање 

и кренули да дајете одговор. Можете ли да будете концизнији, имате ли још неко 

питање? 

 

Оптужени Осман Османовић:  Па ево бићу концизан. Да ли Вам је познато у 

једном периоду с почетка рата да сам ја био нестао? 

 

Председник већа:  Па прилично сте неодређени. У ком периоду? Ми имамо 

тачно у оптужници... 

 

Оптужени Осман Османовић:  Ево рећи ћу, рећи ћу, 03., 04. и 05. маја. 

 

Председник већа:  Да сте нестали? 

 

Оптужени Осман Османовић:  Да, није ме било. 

 

Председник већа:  Одакле сте нестали? 

 

Оптужени Осман Османовић:  Из Горњег Рахића. 

 

Сведок Новалија Фазловић:  Могуће је то. Могуће је то, јер пазите, ја 03. 

нисам ту. 

 

Председник већа:  Могуће? 

 

Сведок Новалија Фазловић:  04. ујутру долазим, ја тебе не видим у Станици. 

Гдје си ти био, ја то не знам. 

 

Оптужени Осман Османовић:  Хвала. То ми је јако битно, ево, да. 

 

Председник већа:  Добро. Имате ли још неко питање? 
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Оптужени Осман Османовић:  Немам. 

 

Председник већа:  Немате друга питања. Да ли можемо да отпустимо сведока? 

Можемо. 

 

На сагласан предлог странака отпушта се сведок Фазловић Новалија. 

 

Да ли сте имали неке трошкове за долазак и да ли тражите да Вам се надокнаде? 

 

Сведок Новалија Фазловић:  Никаквог трошка нисам имао. Ништа не тражим. 

 

Председник већа:  Не тражите. Добро. Можете да се удаљите. 

 

Браниоче, Ви сте предложили јако велики број сведока, па сада Вас ја питам да 

ли Ви остајете при овим доказним предлозима да се позивају и испитају сви ови 

сведоци? Предложили сте укупно 29 сведока. Да ли одустајете евентуално од неких 

сведока или сте и даље при предлогу да се сви испитају? Видите и сами током једног 

претреса можемо два сведока да успемо да испитамо. 

 

Адвокат Ђорђе Дозет:  Управо из тог ралога сви сви сведоци које Ви одредите, 

односно који предлог прихватите па позовете сведока, а тај сведок се из било ког 

разлога не одазове на Ваш позив... 

 

Председник већа:  Не може тако, браниоче. Морате да будете одређени, зна се 

шта је доказни предлог, како се предлажу докази, тако да морате да будете одређени да 

ли остајете при предлогу да се сви ови остали сведоци испитају или евентуално 

одустајете од неког сведока од ових који су до сада предложени? 

 

Адвокат Ђорђе Дозет:  Да ли можете да саслушате оно што имам да кажем? 

 

Председник већа: Па јасно ми шта је хоћете. Ако се неко не одазове да се више 

не позива, не можемо тако. Морате да будете конкретни... 

 

Адвокат Ђорђе Дозет:  Ја хоћу да Вам кажем у овом тренутку ми одустајемо од 

предлога да се позива и саслушава, односно испитује у својству сведока Тахто 

Халил, кога сте већ позивали два пута и није до сада испитан и исто тако Суад 

Куртовић који из не знам ког ралога се није појавио, а из разлога што ми немамо, 

односно суд правосуђе Србије нема никакве могућности присиле да сведок који из 

неког разлога не жели да сведочи или није дошао да га присилимо да сведочи у другој 

држави. 

 

Председник већа:  Браниоче, само моменат... 

 

Адвокат Ђорђе Дозет:  Код свих осталих предлога које сам изнео на 

припремном рочишту, као и у оним писменим поднесцима на које сте ме обавезали на 

припремном рочишту да Вам све будуће поднеске, односно предлоге достављам 

писменим путем преко писарнице, то стоји у транскриптима, дакле све предлоге које 

сам поднео остајем код њих. 
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Председник већа:  Добро. Можда сте превидели, Тахто Халил је дошао у суд у 

Тузлу, а судија који је требао да руководи испитивањем је отказао, тако да Тахто Халил 

се одазвао позиву суда. 

 

Адвокат Ђорђе Дозет:  Ја не знам да ли се одазвао... 

 

Председник већа:  Саопштила сам ја то на претресу, на почетку претреса. 

 

Адвокат Ђорђе Дозет:  Ја сам рекао, они сведоци који из било ког разлога не 

буду саслушани, односно испитани ми одустајемо од таквих сведока. 

 

Председник већа:  Добро. Да ли то значи да одустајете од Тахто Халила, који се 

ипак одазвао? 

 

Адвокат Ђорђе Дозет:  Одустајем од Тахто Халила, а претпостављам да Ви 

добро знате из ког разлога, шта се десило, да ли то беше 03. децембра 2020. године због 

чега нисмо имали главни претрес. 

 

Председник већа:  Тахто Халил се појавио али му је судија који је тамо 

руководио није дошао. Да ли је био болестан или шта је, ми смо тражили да нам Босна 

достави, да нам суд из Тузле достави извештај зашто судија није био ту, и само је Тахто 

Халил из тог разлога враћен кући иако је био у суду и дошао је да сведочи. 

 

Адвокат Ђорђе Дозет:  Ја имам друге информације, али у сваком случају Ви 

комуницирате службеним путем са властима Босне и Херцеговине... 

 

Председник већа:  То су службене информације које ме имамо. Добро. Ви дакле 

одустајете од Тахто Халила и Куртовић Суада? 

 

Адвокат Ђорђе Дозет:  Управо тако, да бисмо убрзали поступак. 

 

Председник већа:  Добро. Објасните нам онда зашто сте предложили 

испитивања Авдић Кадрије, имајући у виду, старешина притворске јединице у Маочи 

на околност организације чуварске службе и извођења притворених лица и евентуалних 

контакта са Османом Османовићем, односи се на узимање изјаве Радушић Миленка, па 

можета мало да конкретизујете ове околности у односу на сведока Авдић Кадрију? 

 

Адвокат Ђорђе Дозет:  Сведок Јашаревић Сенад, беше? 

 

Председник већа:  Не, не, причамо за Авдић Кадрију. 

 

Адвокат Ђорђе Дозет:  Да ли можете да ми дозволите да одговорим на Ваше 

питање? 

 

Председник већа:  Да, да, изволите. 

 

Адвокат Ђорђе Дозет:  Дакле, сведок Сенад Јашаревић је изјавио да је заједно 

са Османом Османовићем узео изјаву, односно службену белешку или како је то већ 

наведено и он им је предочио, а такође постоји и у спису, на локалитету Маоча, на 

локалитету где је према исказу и Јашаревић Сенада и према исказу Османа Османовића 
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Кадрић Авдија био претпостављени, од момента кад је притворска јединица, затворска 

јединица или логорска јединица, како ћемо је год звати из Расадника по наређењу 

Решида Мусића пребачена у Маочу. 

 

Председник већа:  Добро. 

 

Адвокат Ђорђе Дозет:  Дакле на те околности  како је Кадрић, односно на који 

начин су од тренутка кад Кадрић Авдија преузима улогу организације и руковођења 

том притворском јединицом на који начин су нека службена или приватна лица могла 

да контактирају лица која се ту налазе заробљена, улогорена или како год да то 

назовемо. 

 

Заменик тужиоца за ратне злочине:  Извињавам се, то није време из 

диспозитива оптужнице, то је 29. јул '92., а предмет оптужнице је мај – јун '92. 

 

Адвокат Ђорђе Дозет:  Притворска јединица је пребачена у јуну '92. 

 

Председник већа:  Добро. Такође нисте доставили адресу за Нишић Заима, 

руковалац магацина минско-експлозивним средствима војне опреме. 

 

Адвокат Ђорђе Дозет:  Нисам је доставио зато што нисам дошао до ње, али ево 

могу овог тренутка да кажем да одустајем од предлога за саслушање, односно 

испитивање тог сведока. 

 

Председник већа:  Значи одустајете од Нишић Заима? 

 

Адвокат Ђорђе Дозет:  Да, зато што не можемо да нађемо човека. 

 

Председник већа:  

 

 Констатује се да бранилац адвокат Дозет изјављује да одустаје од доказног 

предлога испитивањем сведока Нишић Заима. 

 

Одустаје од доказног предлога за испитивање сведока Тахто Халила, 

Куртовић Суада. 

 

Да ли постоји још неки сведок? 

 

Адвокат Ђорђе Дозет:  Остајемо код свих сведока за које смо доставили адресе, 

дакле то су сазнања моја како да до њих дођемо. Да сам дошао до још неких сведока 

претпостављам да бих Вам предложио и дао могућност како да се позову. 

 

Председник већа:  Добро. Дакле, остајете при предлогу да се сви они испитају. 

Тужиоче, пошто сте Ви били сагласни да се испита Тахто Халил и Куртовић Суад, да 

чујемо Ваше мишљење. 

 

Заменик тужиоца за ратне злочине:  Овај, пошто је то одбрана предложила као 

њихов предлог, а ја као израз добре воље сам прихватио то, уколико они одустају од 

тога, ја немам ништа против. 
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Председник већа:  Добро. 

 

Заменик тужиоца за ратне злочине:  Односно сагласан сам. Није то ни мој 

предлог. 

 

Председник већа:  Добро. Изволите. 

 

Адвокат Ђорђе Дозет:  Колега тужилац, претпостављам исто као израз добре 

воље се сагласио и са још једним сведоком, кога до сада нисте позвали, нити сте,  

колико видим, донели било какву одлуку, а то је Шефко Калопер. 

 

Председник већа:  Добро.  

 

Заменик тужиоца за ратне злочине:  Само не знам  јели Шефко или Шехко? 

 

Председник већа:  Само да видимо. Шефко Калопер, на околности 

интервјуисања Армана  Јашаревића и сазнања о статусу сведока Јашаревића.  

 

Заменик тужиоца за ратне злочине:  Противим се. 

 

Председник већа:  Противите се. Добро.  

 

Суд доноси 

 

Р  Е Ш  Е Њ Е 

 

Ми ћемо одредити један број сведока, а о осталима ћемо видети касније, све 

имајући у виду да се ради о притворском предмету и да је потребно хитно поступање. 

 

Суд доноси 

 

Р Е Ш Е Њ Е 
 

ПРИХВАТА СЕ  предлог браниоца окривљеног и у доказном поступку одређује 

испитивање сведока Фазловић Ферида, Хаџић Хаџаге и Ђокић Неђељка сте 

предложили, на  околности боравка у притворској јединици свог или оштећених, 

браниоче? Да разјаснимо. 

 

Браниоче, Ђокић Неђељко из Брчког, предложен је, био је заробљеник у 

Окрајцима, на околности боравка у тој притворској јединици у мају '92. године. 

 

Адвокат Ђорђе Дозет:  Према документацији коју нам је тужилац приложио, 

тако произилази и то је ралог због чега смо га предложили. 

 

Председник већа:  Добро, то Вас и питам. Ништа, одредићемо за следећи 

претрес испитивање ова три сведока. 

 

Заменик тужиоца за ратне злочине:  Хоћете само поновити, председнице, 

Недељко Ђокић? 
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Председник већа:  Неђељко Ђокић, затим Фазловић Ферид и Хаџић Хаџага, 

старешина притворске јединице у Окрајцима, је ли тако браниоче? 

 

Адвокат Ђорђе Дозет:  Тако пише... 

 

Председник већа:  И Фазловић Ферид руководилац оперативне групе државне 

безбедности, на околности ко је издавао наређења. Дакле, три сведока, више и не 

можемо да испитамо свакако током једног претреса. 

 

Суд доноси 

 

Р Е Ш Е Њ Е 
 

Након испитивања сведока главни претрес се ОДЛАЖЕ,  а наредни претрес се 

одређује за 

 

22. јануар  у 14:30, што је присутнима саопштено уместо... 

 

Заменик тужиоца за ратне злочине:  А која судница? 

 

Председник већа: Судница број 2.  

 

Е, сада ми нисмо путем видео конференцијске везе уговорили, али уколико не 

буде могућности путем видеоконференцијске везе, нисмо извршили проверу да ли 

може за тај датум, ја претпостављам да може јер има још времена, уколико не може ми 

ћемо одредити неки други датум и писмено ћете бити обавештени. Видео 

конференцијском везом, па мислим да је, ја могу да пошаљем позиве али бојим се, да 

ли имате неки предлог тужиоче, браниоче, у том смислу да се најпре позивају сведоци 

или да одмах можемо видео конференцијском везом? 

 

Заменик тужиоца за ратне злочине:  Ја сам за то да то буде што пре, тим пре 

нећу ја да затежем ништа. 

 

Председник већа:  Дакле, одређује се испитивање наведених сведока путем 

видео конференцијске везе са Основним судом Брчко Дистрикта. 

 

Извршити проверу и обезбедити видео конференцијску везу дана 22.01.2021. у 

14:30. 

 

Довршено у 17:14. 

 

Записничар        Председник већа-судија 
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